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JesteÊmy kolejnà gminà, w której zostanie przeprowadzone referendum.
Na cz´sto zadawane pytanie: „Czemu jako gmina zdecydowaliÊmy si´
na ten krok?” jedynà odpowiedzià jest to, ˝e nie mog∏em zignorowaç po-
nad 800 podpisów, które wp∏yn´∏y do urz´du, poniewa˝ za ka˝dym z tych
podpisów stoi osoba, która w ten sposób pyta mnie i radnych: „Co z na-
mi”? To w∏aÊnie oni, zaanga˝owani w ˝ycie naszej gminy mieszkaƒcy,
pokazali i przypomnieli czym jest demokracja i wola suwerena.
Pomys∏ przy∏àczenia Gminy Wieliszew do Wielkiej Warszawy odebra-
∏em z du˝ym zaskoczeniem. Kiedy jednak pojawiliÊmy si´ na mapie kon-
sultacji, mia∏em nadziej´, ˝e wàtpliwoÊci zwiàzane z tym pomys∏em zo-
stanà rozwiane. Niestety, nie doÊç, ˝e na wspomniane konsultacje nikt
nie przyjecha∏, to nasza Gmina znikn´∏a z wy˝ej wymienionej mapy. Dla-

tego ze swojej strony mog´ obiecaç, ˝e wyr´czymy po-
mys∏odawców ustawy i przeprowadzimy konsultacje,
w trakcie których przedstawiane b´dà plusy i minusy projektu. Naszym
zadaniem b´dzie zach´cenie wszystkich mieszkaƒców do wypowiedzenia
si´ poprzez wzi´cie udzia∏u w referendum. Mamy bowiem wyjàtkowà
mo˝liwoÊç pokazania swojego stanowiska wobec proponowanych zmian.
B´d´ si´ stara∏ zaprosiç na spotkania przedstawicieli w∏adz centralnych,
˝eby us∏yszeli g∏os Suwerena i tym razem powa˝nie nas potraktowali.
Mam nadziej´, ˝e 4 czerwca do urn gminnych przyjdzie jak najwi´cej
mieszkaƒców, którzy wyra˝à swojà opini´ w sprawie przy∏àczenia nas
do Metropolii Warszawskiej. Mieszkaƒcy jednak chcà byç traktowani
podmiotowo w myÊl s∏ów: „Nic o nas bez nas”.

Du˝a Warszawa?
Referendum 4 czerwca

HHAARRMMOONNOOGGRRAAMM  SSPPOOTTKKAA¡¡  IINNFFOORRMMAACCYYJJNNYYCCHH  
Ka∏uszyn 12.05. (godz. 18.00) – OSP Kałuszyn (w trakcie zebrania wiejskiego)
Micha∏ów-Reginów 16.05. (godz. 18.00) – Dom Ogrodnika (w trakcie zebrania wiejskiego)
Olszewnica Stara 17.05. (godz. 18.00) – Szkoła Podstawowa im. Bronisława Sokoła w Olszewnicy Starej  
Skrzeszew 19.05. (godz. 18.00) – OSP Skrzeszew (w trakcie zebrania wiejskiego)
Janówek 23.05. (godz. 18.00) – Stra˝nica OSP Janówek-Góra
¸ajski 24.05. (godz. 18.00) – Gminne Centrum Kultury 
Wieliszew 26.05. (godz. 19.00) – Gimnazjum im. Jana Pawła IIWi´cej na stronach 2–3
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NNoowwee  mmiieejjssccee
Nowe miejsce – hala sportowa przy Gminnym Gimnazjum im. Jana Paw∏a II – przyciàgn´-
∏o jeszcze wi´kszà liczb´ zainteresowanych polskimi taƒcami (dzi´ki wi´kszej kubaturze
budynku oraz ustawieniu podestów uda∏o si´ zwi´kszyç iloÊç miejsc siedzàcych na widow-
ni), zdecydowanie przypad∏o do gustu tak˝e tancerzom, którzy chwalili komfortowe warun-
ki i zaplecze obiektu. Dzi´kujemy dyrektorowi Miros∏awowi Sieradzkiemu i Zespo∏owi pla-
cówki za ciep∏e przyj´cie i Paƒstwa zaanga˝owanie! nn OKW

Wi´cej na stronach 8–9
na fot. Trzeci tytuł mistrzowski w historii ZTL „Promyki” – tym razem na najwy˝szym stopniu podium 
Marcin Kaƒkowski i Zuzanna Szmyt, Mistrzowie Polski AD 2017!
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EDWIN ZEZO¡, radny Gminy Wieliszew
Nie mam najmniejszych wàtpliwoÊci, ̋ e referendum w tak wa˝-
nej sprawie jak włàczenie Gminy Wieliszew do metropolii war-
szawskiej powinno si´ odbyç. Jednak z powodu braku klarow-
nych informacji co do ostatecznej wersji ustawy metropolital-
nej jestem przeciwny zorganizowaniu referendum i dlatego nie wybior´ si´
na głosowanie. Moja propozycja na sesji była taka, aby poczekaç do momen-
tu przedstawienia konkretnego projektu ustawy metropolitalnej (tej po konsul-
tacjach). Wówczas b´dziemy mieli mo˝liwoÊç zapoznania si´ z nim, zorganizo-
wania zebraƒ wiejskich, spotkaƒ z wnioskodawcami (mo˝e nawet z posłem Sa-
sinem), wydamy ulotk´ przedstawiajàcà poglàdy zwolenników i przeciwników
ustawy – dopiero wtedy referendum b´dzie miało sens. Stan wiedzy samych
radnych na temat wspomnianej ustawy najlepiej obrazuje wypowiedê jednego
z inicjatorów referendum, radnego Marcina Fabisiaka: „sami nie wiemy jakie sà
zalety, a jakie wady tej ustawy”? Skoro tak, to pytam, Panie Marcinie, czemu
inicjuje Pan referendum w/s, o której sam Pan nic nie wie? Czy jeÊli za dwa mie-
siàce pojawi si´ projekt ustawy, nad którà trwajà prace – zainicjuje Pan II refe-
rendum? Powy˝sze jasno dowodzi, ̋ e referendum jest przedwczesne, a poÊpiech
nad jego zorganizowaniem właÊnie teraz jest – moim zdaniem – jedynie wyra-
zem solidarnoÊci w politycznym działaniu z czołowymi działaczami PO, tj. z Ja-

nem Grabcem i Romanem Smogorzewskim. Na zakoƒczenie chc´ niejako uspo-
koiç mieszkaƒców i powiedzieç, ˝e nikt nie ma planów, abyÊmy stali si´ cz´Êcià
jednej z dzielnic Warszawy. Dalej b´dziemy Gminà Wieliszew. B´dziemy – tak
jak dotychczas – wybierali Wójta, swoich radnych, którzy b´dà uchwalali gmin-
ny bud˝et oraz stawki podatku, b´dziemy mieli te˝ własne lokalne plany zago-
spodarowania przestrzennego itd. Byç mo˝e cz´Êç kompetencji starostwa przej-
mie Gmina i takie wydziały, jak architektura czy komunikacja b´dà bli˝ej Nas.
Ale prosz´ – poczekajmy na szczegóły nowej ustawy. 

JOANNA TARSZYS, cz∏onek Rady Seniorów
Z satysfakcjà przyj´łam wiadomoÊç o planowanym przeprowadzeniu referen-
dum w sprawie przystàpienia, bàdê nie, Gminy Wieliszew do metropolii war-
szawskiej. W myÊl zasady „nic o nas, nic bez nas”, my – jako mieszkaƒcy Gmi-
ny Wieliszew – powinniÊmy mieç prawo do zabrania głosu w tej sprawie. 
Dzi´ki znacznej wi´kszoÊci radnych, którzy na sesji Rady Gminy przegłosowali
wniosek mieszkaƒców dotyczàcy referendum, ka˝dy z nas ma mo˝liwoÊç za-
brania głosu w tej sprawie. Kolejnà istotnà rzeczà b´dzie frekwencja mieszkaƒ-
ców w czasie referendum. Mam nadziej´, ˝e weêmiemy przykład z Legionowa
i stawimy si´ tłumnie przy urnach referendalnych. 
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Do dnia 4 maja 2017 r. Podanie do publicznej wiadomoÊci w formie obwieszczenia Wójta Gminy Wieliszew oraz

zamieszczenie w BIP-ie informacji o numerach i granicach obwodów głosowania oraz

o wyznaczonych siedzibach obwodowych komisji do spraw referendum, w tym siedzibach

komisji właÊciwych dla głosowania korespondencyjnego i lokalach dostosowanych

do potrzeb osób niepełnosprawnych uprawnionych do udziału w referendum.

Zgłaszanie do Rady Gminy Wieliszew kandydatów na członków Gminnej Komisji 

do spraw Referendum w Wieliszewie.

Do dnia 9 maja 2017 r. Powołanie przez Rad´ Gminy Wieliszew Gminnej Komisji do spraw Referendum 

w Wieliszewie.

Do dnia 11 maja 2017 r. Zgłaszanie do Gminnej Komisji do spraw Referendum w Wieliszewie kandydatów

na członków obwodowych komisji do spraw referendum.

Do dnia 13 maja 2017 r. Powołanie przez Gminnà Komisj´ do spraw Referendum w Wieliszewie obwodowych

komisji do spraw referendum.

Sporzàdzenie spisu osób uprawnionych do udziału w referendum.

Zgłoszenie Wójtowi Gminy Wieliszew przez uprawnione osoby do udziału w referendum

zamiaru głosowania korespondencyjnego, w tym przy pomocy nakładki na kart´ 

do głosowania sporzàdzonej w alfabecie Braille’a.

Przekazanie przez Wójta Gminy Wieliszew osobom uprawnionym do udziału

w referendum w stałych obwodach głosowania, w formie druku bezadresowego

umieszczonego w oddawczych skrzynkach pocztowych, informacji o referendum.

Do dnia 25 maja 2017 r. Składanie przez osoby uprawnione do udziału w referendum wniosków o sporzàdzenie

aktu pełnomocnictwa do głosowania.

Do dnia 29 maja 2017 r. Składanie przez osoby niepełnosprawne uprawnione do udziału w referendum wniosków

o dopisanie ich do spisu w wybranym przez siebie obwodzie głosowania.

Dnia 2 czerwca 2017 r. Zakoƒczenie kampanii referendalnej.

godz. 24.00

Dnia 3 czerwca 2017 r. Przekazanie przewodniczàcym obwodowych komisji do spraw referendum spisu osób

uprawnionych do udziału w referendum.

Dnia 4 czerwca 2017 r. Głosowanie od godz. 7.00 do godziny 21.00.

Na podstawie art. 54 ustawy z dnia 15 wrzeÊnia 2000 r. o re-
ferendum lokalnym (Dz.U. z 2016 r. poz. 400) i art. 16§1 usta-
wy z dnia 5 stycznia 2011 r. Kodeks wyborczy (Dz.U. z 2017 r.
poz. 15) podaje si´ do publicznej wiadomoÊci informacj´ o nu-
merach i granicach obwodów g∏osowania, wyznaczonych sie-
dzibach obwodowych komisji do spraw referendum, w tym
o lokalach obwodowych komisji do spraw referendum dosto-
sowanych do potrzeb wyborców niepe∏nosprawnych uprawnio-
nych do udzia∏u w referendum oraz o mo˝liwoÊci g∏osowania
korespondencyjnego i przez pe∏nomocnika, w referendum
gminnym zarzàdzonym na dzieƒ 4 czerwca 2017 r.

Lokale przystosowane do potrzeb wyborców niepe∏nospraw-
nych i w∏aÊciwe do g∏osowania korespondencyjnego.

Wyborca niepe∏nosprawny o znacznym lub umiarkowanym stopniu nie-
pe∏nosprawnoÊci w rozumieniu ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 r. o reha-
bilitacji zawodowej i spo∏ecznej oraz zatrudnianiu osób niepe∏nosprawnych
mo˝e g∏osowaç korespondencyjnie.
Wyborcy niepe∏nosprawni do 13 maja 2017 (sobota) * mogà zg∏osiç w Urz´-
dzie Gminy zamiar g∏osowania korespondencyjnego, w tym za pomocà na-
k∏adek na karty do g∏osowania sporzàdzonych w alfabecie Braille’a. Zg∏o-
szenie mo˝e zostaç dokonane ustnie (tj. w siedzibie Urz´du Gminy Wieli-
szew, (w pok. nr 8, w godzinach pracy Urz´du), pisemnie (adres: Urzàd Gminy
Wieliszew, ul. Modliƒska 1, 05-135 Wieliszew), drogà faksowà (nr fak-
su: 22/782 27 22), w formie elektronicznej (adres e-mail: ewidencjalud@wie-
liszew.pl). Do zg∏oszenia nale˝y do∏àczyç kopi´ aktualnego orzeczenia w∏a-
Êciwego organu orzekajàcego o ustaleniu stopnia niepe∏nosprawnoÊci.
W zg∏oszeniu wyborca mo˝e za˝àdaç przes∏ania mu wraz z pakietem wy-
borczym nak∏adek na karty do g∏osowania sporzàdzonych w alfabecie Bra-
ille’a.
Wyborcy niepe∏noprawni oraz wyborcy, którzy najpóêniej w dniu g∏osowa-
nia ukoƒczà 75 lat mogà g∏osowaç przez pe∏nomocnika.
Termin sk∏adania w Urz´dzie Gminy wniosków o sporzàdzenie aktu pe∏no-
mocnictwa up∏ywa w dniu 25 maja 2017 r.
Lokale wyborcze b´dà otwarte w dniu 4 czerwca 2017 r. w godzinach od 7.00
do 21.00.

Wójt Gminy Wieliszew
/–/ Pawe∏ Andrzej Kownacki

* termin wyd∏u˝ony zgodnie z art.9 §2 Kodeksu wyborczego 

OOBBWWIIEESSZZCCZZEENNIIEE  
WWóójjttaa  GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww  

zz  ddnniiaa  2200  kkwwiieettnniiaa  22001177  rrookkuu

Nr Granice  Siedziba 
obwodu obwodu obwodowej 

głosowania głosowania komisji wyborczej
1 Góra,  Budynek Ochotniczej Stra˝y

Janówek Pierwszy, Po˝arnej
Krubin Janówek Pierwszy, 

ul. Dworcowa 9

2 Olszewnica Stara Szkoła Podstawowa, im. B Sokoła 
Olszewnica Stara, 
ul. Warszawska 40

3 Olszewnica Nowa, Szkoła Podstawowa 
Kałuszyn, Sikory, im. K. Makuszyƒskiego

Skrzeszew, Topolina, Skrzeszew,
Podd´bie, Komornica ul. Szkolna 10

4 Wieliszew – w skład Szkoła Podstawowa
obwodu wchodzà im. Tadeusza KoÊciuszki

ulica NiepodległoÊci Wieliszew, 
oraz ulice do granic wsi ul. Modliƒska 60 

Komornica oraz rzeki Narew

5 Wieliszew – granicà Szkoła Podstawowa
jest ulica NiepodległoÊci im. Tadeusza KoÊciuszki
oraz ulice do granic wsi: Wieliszew, 

Komornica, Skrzeszew, Łajski, ul. Modliƒska 60
Michałów-Reginów

6 Łajski Zespół Szkół w Łajskach 
Łajski, ul. KoÊcielna 63

7 Michałów-Reginów Dom Ogrodnika 
Michałów-Reginów, 

Nowodworska 31

oo  nnuummeerraacchh  ii  ggrraanniiccaacchh  oobbwwooddóóww
gg∏∏oossoowwaanniiaa  oorraazz  ssiieeddzziibbaacchh

oobbwwooddoowwyycchh  kkoommiissjjii  wwyybboorrcczzyycchh
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MARCIN FABISIAK, przewodniczàcy Rady Gminy
Projekt ustawy o metropolii warszawskiej od kilku miesi´cy bu-
dzi ogromne kontrowersje, a chyba ka˝dy, kto ten dokument prze-
czytał od poczàtku do koƒca nie ma złudzeƒ, ˝e ustawa w takim
brzmieniu ogranicza kompetencje lokalnych samorzàdów i nie uła-
twi ˝ycia mieszkaƒcom gmin, które majà wchodziç w skład no-
wej struktury.
Jeszcze w lutym pomysłodawcy tej˝e ustawy zapowiadali konsultacje społeczne tak,
aby zaproponowane rozwiàzania w ˝aden sposób nie godziły w ide´ samorzàdu.
Niestety, na zapowiedziach si´ skoƒczyło. W Gminie Wieliszew konsultacje nie od-
były si´, wi´c jedynym słusznym rozwiàzaniem była decyzja o referendum w spra-
wie ewentualnego przyłàczenia Gminy Wieliszew do metropolii warszawskiej, aby
temat w sposób faktyczny poddaç konsultacjom suwerenowi, czyli mieszkaƒcom
naszej Gminy.
B´dàc jednym z pomysłodawców uchwały o referendum w Gminie Wieliszew bar-
dzo cieszy mnie fakt, ˝e wi´kszoÊç radnych zdecydowała si´ poprzeç ten projekt,
jednoczeÊnie zobowiàzujàc Wójta i nas wszystkich, aby w Wieliszewie w ramach
kampanii referendalnej przedstawiç mieszkaƒcom zarówno wady jak i zalety pro-
ponowanej ustawy. 
Ju˝ wiem, ˝e takie spotkania b´dà organizowane i niezale˝nie od tego, jak wypo-
wiedzà si´ mieszkaƒcy naszej Gminy na temat ustawy o metropolii warszawskiej,
prawdziwym sukcesem b´dzie to, jeÊli frekwencja przekroczy 30 procent i pozwo-
li uznaç referendum za wa˝ne.
Gmina Wieliszew dołàczyła do niemal 20 gmin, które w maju i czerwcu zorgani-
zujà referenda na temat przyłàczenia ich jednostki do metropolii warszawskiej. 

JACEK KUCI¡SKI, wiceprzewodniczàcy Rady Gminy
Wieliszew
Gdy dowiedziałem si´ o projekcie ustawy o metropolii Warsza-
wy, postanowiłem porozmawiaç z wyborcami w moim okr´gu wy-
borczym na temat przystàpienia Gminy Wieliszew do tej metro-
polii. Uczestniczyłem w kilku spotkaniach Wspólnot Mieszkaniowych, jak równie˝
odbyłem osobiÊcie rozmowy z mieszkaƒcami podczas których pytano mnie, co rad-
ni sàdzà na ten temat. Nie chciałem wyra˝aç swojej opinii do momentu zapozna-
nia si´ ze szczegółami oficjalnego projektu tej ustawy. W rozmowach z mieszkaƒ-
cami usłyszałem, i˝ cz´Êç jest za przystàpieniem do metropolii, a cz´Êç jest temu
przeciwna. Niestety, nie usłyszałem przekonywujàcych argumentów za i przeciw.
Dlatego wynik tych rozmów skłonił mnie do zagłosowania za referendum, które
odb´dzie si´ 4.06.2017 roku, w którym zgodnie z zasadami demokracji aktyw-
na wi´kszoÊç mieszkaƒców zdecyduje o przyszłoÊci i rozwoju Gminy. JednoczeÊnie
na Sesji Nadzwyczajnej, podczas której głosowaliÊmy nad projektem referendum,
upowa˝niłem Wójta do przeprowadzenia merytorycznych konsultacji społecznych
z autorami projektu tej ustawy, jak równie˝ z jej przeciwnikami, ale z przedstawie-
niem zarówno faktycznych korzyÊci z przystàpienia do metropolii, jak i realnych
zagro˝eƒ z tym zwiàzanych. Poprosiłem równie˝, aby zapobiec agresywnej kam-
panii antymetropolitalnej, opartej na niesprawdzonych informacjach powodujàcych
obawy mieszkaƒców, jak to miało miejsce ostatnio w Legionowie. 
Wszyscy chcemy pełnej wiedzy o prawdziwych argumentach ZA, jak i PRZECIW tej
reformie.

DDAANNUUTTAA  WWRRZZEESSII¡¡SSKKAA,,  rraaddnnaa  GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww
Od dłu˝szego czasu wÊród mieszkaƒców Gminy Wieliszew trwa o˝y-
wiona dyskusja na temat wejÊcia naszej Gminy w skład metropolii war-
szawskiej. Z ogólnodost´pnych informacji wynika, ̋ e b´dà prowadzo-
ne szerokie społeczne konsultacje przedstawicieli władz z mieszkaƒ-
cami poszczególnych gmin i powiatów majàcych wejÊç w skład
przyszłej metropolii. Jest to jednak doÊç iluzoryczna obietnica, poniewa˝ takich spotkaƒ
u nas nie ma. Podobno sà prowadzone w KoÊciele w Wieliszewie, ale tylko podobno.
Informacje, które docierajà, sà sprzeczne i właÊciwie nie wiemy czy i w jaki sposób zo-
staniemy włàczeni do Warszawy. Nie znamy zalet i wad tego rozwiàzania. 
W zwiàzku z takà sytuacjà grupa mieszkaƒców wystosowała pismo poparte ponad 800
podpisami obywateli ró˝nych miejscowoÊci Gminy zwrócili si´ w nim z zapytaniem,
czy Wójt i Rada Gminy podejmie działania w celu przeprowadzenia referendum gmin-
nego, którego oczekujà.
Nie mo˝na bagatelizowaç czy te˝ lekcewa˝yç nastrojów społecznych. Fakt zainte-
resowania społeczeƒstwa tà sprawà Êwiadczy o tym, ˝e nasza społecznoÊç ˝ywo
reaguje, interesuje si´ tym, co robià władze Gminy i czy słu˝à mieszkaƒcom. Dla-
tego te˝ na nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Wieliszew w dniu 12 kwietnia br. rad-
ni wi´kszoÊcià głosów podj´li uchwał´ w sprawie przeprowadzenia referendum
gminnego w dniu 4 czerwca 2017 roku. Ponadto zobowiàzali Wójta Gminy do zor-
ganizowania spotkaƒ z przedstawicielami ró˝nych Êrodowisk i wnioskodawców usta-
wy metropolitarnej na terenie naszej Gminy.
Mieszkaƒcy majà prawo do rzetelnej informacji, by nie mieç wàtpliwoÊci jak za-
głosowaç w referendum, zaÊ Wójt i Rada Gminy majà obowiàzek im to umo˝liwiç.
Po to zostaliÊmy wybrani, by słu˝yç i słuchaç mieszkaƒców. Referendum to pod-
stawowe prawo demokracji, na której nam wszystkim bardzo zale˝y i którà wcià˝
budujemy. 

ooppiinniiee  ddoottyycczzààccee  rreeffeerreenndduumm

RAFA¸ DONARSKI, radny Gminy Wieliszew
O przeprowadzeniu referendum dotyczàcego włàczenia naszej Gmi-
ny do m.st. Warszawy z zamiarem utworzenia metropolitalnej jed-
nostki samorzàdu terytorialnego mówiono ju˝ od momentu poja-
wienia si´ poselskiego projektu ustawy, majàcej regulowaç tà kwe-
sti´. Jako radni poczàtkowo nie zajmowaliÊmy stanowiska w tej sprawie, poniewa˝
za du˝o było niejasnoÊci w samym projekcie, ale równie˝ informacje pochodzàce od je-
go twórców nie były precyzyjne i jednoznaczne. Liczne protesty samorzàdowców
i mieszkaƒców podwarszawskich gmin, które miałyby si´ znaleêç w metropolii war-
szawskiej oraz fala krytyki co do sposobu podj´cia takiej decyzji bez zapytania ich o zda-
nie i mo˝liwoÊç zdecydowania w tak wa˝nej sprawie spowodowały, i˝ zacz´ły docie-
raç do nas coraz silniejsze głosy naszych mieszkaƒców, mówiàce o potrzebie zorga-
nizowania referendum gminnego.
Podpisany przez 810 mieszkaƒców wniosek w tej sprawie spowodował, i˝ wspólnie
z radnymi Marcinem Fabisiakiem i Arturem Mi´tkiem postanowiliÊmy zło˝yç projekt
uchwały o przeprowadzeniu referendum w dniu 4 czerwca br. UznaliÊmy, ̋ e tak moc-
ny głos społeczeƒstwa musi byç usłyszany przez nas, samorzàdowców. 
W tym miejscu chciałbym podkreÊliç, ˝e naszà intencjà nie jest negowanie samego
pomysłu włàczenia naszej Gminy do metropolii i straszenie wynikajàcymi z tego fak-
tu negatywnymi skutkami. Przed podj´ciem uchwały na sesji Rady Gminy zobowià-
zaliÊmy Wójta Gminy Wieliszew, ˝eby poprzez dobrze przygotowanà kampani´ in-
formacyjnà, zorganizowanie spotkaƒ zarówno z twórcami projektu, jak i przedstawi-
cielami opozycji rzàdowej przedstawiç wady i zalety przyłàczenia naszej wspólnoty
samorzàdowej do metropolii warszawskiej. Niech ta kampania referendalna b´dzie
w pewnym sensie rodzajem konsultacji, których – niestety – wbrew zapowiedziom
twórców ustawy na naszym terenie zabrakło. Tylko merytoryczna dyskusja i konkret-
ne argumenty mogà pozwoliç wyrobiç sobie opini´ i odpowiedzieç na pytanie refe-
rendalne. PoÊród mieszkaƒców naszej Gminy sà polityczni zwolennicy i przeciwnicy

tego pomysłu. Dlatego apeluj´, abyÊmy spojrzeli na Gmin´ jak na naszà małà ojczy-
zn´, dla której dobra jesteÊmy w stanie si´ zjednoczyç i bez podtekstów politycznych
wspólnie troszczyç si´ o jej przyszłoÊç. Ostatnio wiele osób mnie o to pyta, dlatego
chciałbym zaznaczyç, ˝e jedynà partià, do której nale˝´, jest Gmina Wieliszew. Za-
ch´cam wszystkich Paƒstwa do wzi´cia udziału w spotkaniach oraz referendum gmin-
nym.

ARTUR MI¢TEK, wiceprzewodniczàcy Rady Gminy Wieliszew
Przeprowadzenie referendum w Gminie Wieliszew jest niezb´dne
z kilku powodów. Po pierwsze – jest to najbardziej wiarygodna
i transparentna forma wyra˝enia opinii przez mieszkaƒców,
a w tej sytuacji dotyczàcà włàczenia Gminy Wieliszew do metro-
polii warszawskiej. Po drugie – mamy okazj´ do przeprowadzenia
rzetelnych konsultacji z mieszkaƒcami, nie na zasadzie ankiet tylko bezpoÊredniego
przekazania wszystkich „za” i „przeciw”, oraz mo˝liwych konsekwencji wprowa-
dzenia takiego ustroju. Najwa˝niejszà kwestià b´dzie równie˝ mo˝liwoÊç dowie-
dzenia si´ w sposób bezpoÊredni, co o tym myÊlà mieszkaƒcy.
W moim odczuciu cały proces od chwili przedstawienia, poprzez walk´ politycznà
do rzekomych konsultacji spowodował tylko wiele szkód. Nikt nie silił si´ na rzetel-
ne i racjonalne omówienie kwestii ustawy, ale najbardziej wyraziste były terminy jej
wprowadzenia, miny polityków spierajàcych si´ o to, ale jakby wszyscy zapomnieli,
˝e najwa˝niejsi sà mieszkaƒcy poszczególnych gmin. Bez echa przechodzà komenta-
rze, ˝e najwa˝niejsze jest zachowanie to˝samoÊci lokalnej, mo˝liwoÊci decydowania
tu w Gminie Wieliszew o kierunkach jej rozwoju, o budowie tej czy innej szkoły, dro-
gi czy placu zabaw. Uwypuklane sà wielkie projekty, tylko nikt nie wskazuje êródeł
ich finansowania jak równie˝ konsekwencji ich wprowadzenia.
O wszystkich znakach zapytania mo˝na byłoby mówiç długo, dlatego z niecierpliwo-
Êcià czekam na konsultacje w Gminie Wieliszew. 

ooppiinniiee  ddoottyycczzààccee  rreeffeerreenndduumm
Wzór karty do głosowania
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PPRRAACCAA  UURRZZ¢¢DDUU  
RREEFFEERRAATT  GGOOSSPPOODDAARRKKII  KKOOMMUUNNAALLNNEEJJ

Grodzenie boiska
przy szkole w Janówku 

Grodzenie boiska
przy szkole 
w Janówku 

Naprawa oÊwietlenia
ulicznego 
w Janówku Pierwszym

Rowy odwadniajàce
przy ulicy Prostej
w Olszewnicy Starej

Ulice Spokojna i Zacisze
w Wieliszewie
naprawione 

Gminne inwestycje

Zakoƒczy∏y si´ prace zwiàzane z bu-
dowà chodnika w ciàgu ulicy Wspól-
nej w Komornicy.
Prace wykonywane by∏y przez Staro-
stwo Powiatowe w Legionowie przy
wsparciu finansowym Gminy Wieli-
szew.
Jest to kolejny, ale nie ostatni etap
prac. Kolejnym krokiem b´dzie mon-
ta˝ progu zwalniajàcego, realizowany
ze Êrodków Gminy Wieliszew.

nn

áááááá KKoommoorrnniiccaa  ––  cchhooddnniikk

áááááá PPrraaccee  pprroojjeekkttoowwee
W mijajàcym miesiàcu Wójt Gminy Wieliszew podpisa∏
umow´ na prace projektowe z firmà Viainfra Sp. z o.o. do-
tyczàce: 
áááááá przebudowy odcinka drogi wewn´trznej – ulicy Âwi´to-

jaƒskiej od ulicy Flisaków do koƒca dzia∏ki drogowej wraz
z projektem budowy ulicy Storczyków i w∏àczeniem jej
na skrzy˝owaniu do drogi wojewódzkiej DW 631 – ulicy
Modliƒskiej z odwodnieniem oraz projekt budowlany
oÊwietlenia drogowego,

áááááá drogi dojazdowej do boisk sportowych na terenie osie-
dla Wspólnoty Mieszkaniowej Modliƒska 110–144 w Wie-
liszewie w zakresie publicznej drogi gminnej z odwod-
nieniem, kanalizacjà deszczowà i oÊwietleniem drogowym
wraz z w∏àczeniem drogi na skrzy˝owaniu do DW 631
– ulicy Modliƒskiej,

áááááá rozbudowy parkingu wzd∏u˝ ulicy KoÊcielnej przy hali
sportowej ul. Modliƒska 65 w Wieliszewie w kierunku
Alei SolidarnoÊci wraz z odwodnieniem i oÊwietleniem
drogowym,

áááááá przebudowy skrzy˝owania dróg gminnych, ulic: Alei So-
lidarnoÊci i ulicy Polnej z drogà powiatowà nr 1818W – uli-
cà KoÊcielnà w Wieliszewie na p∏askie rondo przejazdo-
we wraz z odwodnieniem i oÊwietleniem drogowym,

áááááá zmiany organizacji ruchu z wprowadzeniem pe∏nej sygna-
lizacji Êwietlnej na skrzy˝owaniu drogi wojewódzkiej
DW 631 – ulicy Modliƒskiej w Wieliszewie w km 20+090
ze zbiorczà drogà gminnà – ulicà Modliƒskà dojazdowà
do Urz´du Gminy Wieliszew oraz ulicà MyÊliwskà
w Wieliszewie,

áááááá budowy ulicy Polnej w Skrzeszewie – zau∏ek przy nieru-
chomoÊciach nr 37 H – L,

áááááá wewn´trznej drogi gminnej – ulicy Ogrodowej w Micha-
∏owie-Reginowie jako ciàgu pieszo-jezdnego w zakresie
utwardzenia nawierzchni jezdni ze zjazdami i odwodnie-
niem oraz oÊwietleniem drogowym, z w∏àczeniem do dro-
gi gminnej nr 180317W – ulicy D∏ugiej,

áááááá 3 progów zwalniajàcych na publicznej drodze gminnej
nr 180507W – ulicy Wiejskiej w Olszewnicy Starej, na od-
cinku od skrzy˝owania z ulicà D∏ugà do skrzy˝owania
z ul. Prostà,

áááááá 1 progu zwalniajàcego na drodze gminnej nr 180331W
– ulicy G∏ównej w Micha∏owie-Reginowie.

Wykonane projekty pozwolà, po zabezpieczeniu Êrodków fi-
nansowych w bud˝ecie, na rozpocz´cie prac zwiàzanych z bu-
dowà dróg w tych lokalizacjach. nn

áááááá PPrrzzeeggllààdd  ppllaaccóówweekk  ooÊÊwwiiaattoowwyycchh  

áááááá RReemmoonntt  SSUUWW

20.04.2017 r. Komisja OÊwiaty, Kultury i Sportu odby∏a
sesj´ wyjazdowà, podczas której cz∏onkowie Komisji za-
poznali si´ ze stanem technicznym placówek oÊwiato-
wych.
Remonty w placówkach, wykonywane cyklicznie od kil-
ku lat, pozwoli∏y nam na poprawienie warunków pracy
dla dzieci i nauczycieli. Równie˝ w tym roku, w okresie
wakacyjnym b´dziemy wykonywaç prace, ˝eby po waka-
cjach dzieci mog∏y rozpoczàç nauk´ w odÊwie˝onych, wy-
remontowanych salach. nn

Prace zwiàzane z remontem SUW trwajà. Aby minimalizo-
waç ucià˝liwoÊci dla mieszkaƒców zwiàzane z remontem, wy-
∏àczenia pràdu odbywajà si´ w godzinach nocnych. Wiemy,
˝e mimo nocnych wy∏àczeƒ sytuacja jest trudna dla miesz-
kaƒców, ale niestety – bez prze∏àczania kolejnych wyremon-
towanych i zmienianych elementów nie by∏oby mo˝liwe wy-
konanie prac.
Najbli˝sze wy∏àczenie nastàpi w porze nocnej z dnia
28.04.2017 na dzieƒ 29.04.2017 r. w godzinach 23.00–5.00.
Informujemy, ˝e w po∏owie maja planowane sà kolejne wy-
∏àczenia – wi´cej informacji na wieliszew.pl / www.tbswie-
liszew.pl 

nn

áááááá NNoowwee  bbooiisskkoo  ww  JJaannóówwkkuu

Ruszy∏y prace zwiàzane z remontem boiska przy Szko-
le Podstawowej im. Józefa Wybickiego w Janówku. Sta-
ry asfalt nie b´dzie wi´cej odstrasza∏ amatorów koszy-
kówki!
Warunkiem realizacji zamówienia jest wykonanie na-
wierzchni z trawy sztucznej (pochodzàcej z demonta˝u bo-
iska wielofunkcyjnego) wraz z zasypaniem piaskiem kwar-
cowym na istniejàcym boisku asfaltowym, ∏àcznie z wy-
równaniem p∏yty, demonta˝em kraw´˝ników oraz koszy
i monta˝em nowych koszy. Dzi´ki temu ju˝ nied∏ugo
uczniowie b´dà mogli cieszyç si´ nowym miejscem, w któ-
rym b´dà aktywnie sp´dzaç czas wolny od nauki. nn

fo
t.

Po
wi

at
 L

eg
io

no
ws

ki
 



gazetawwiieelliisszzeewwsskkaa nn 27 kwietn ia  2017 EKOLOGIA /  POMAGAMY 5

NNiiee  ppaall  ooddppaaddóóww  zziieelloonnyycchh
Podczas prowadzonych prac porzàdkowych w przydomo-
wych ogródkach i na dzia∏kach nale˝y pami´taç, ˝e nie
wolno spalaç liÊci, ga∏´zi i innych odpadów organicznych.
Palenie odpadów zielonych powoduje bardzo cz´sto nad-
mierne zadymienie i przykry zapach, co mo˝e byç ucià˝-
liwe dla sàsiadów.Takie odpady nie powinny równie˝ tra-

fiaç do zwyk∏ych pojemników na Êmieci.
Od maja na terenie Gminy Wieliszew rusza zbiórka od-

padów zielonych. Odpady zielone b´dà odbierane od w∏a-
Êcicieli nieruchomoÊci w workach foliowych. Do worków
nie wolno wrzucaç innego rodzaju odpadów.

nn OÂR

Segregacja 
odpadów 
WW zzwwiiààzzkkuu  zz ppoojjaawwiiaajjààccyymmii  ssii´́
ppyyttaanniiaammii  ddoottyycczzààccyymmii  ssppoossoobbuu
ooddbbiioorruu  ooddppaaddóóww
ppoosseeggrreeggoowwaannyycchh,,
pprrzzeeddssttaawwiiaammyy  PPaaƒƒssttwwuu
iinnffoorrmmaaccjj´́  uuzzyysskkaannàà
oodd kkoonnssoorrccjjuumm  ffiirrmm  wwyy∏∏oonniioonnyycchh
ww ddrrooddzzee  pprrzzeettaarrgguu,,  
ttjj..:: RRDDFF SSpp..  zz oo..oo..  
ii MMPPKK  PPUURREE  HHOOMMEE SSpp..  zz oo..oo..  

Segregacja odpadów na terenie Gminy odbywa si´ w po-
dziale na trzy frakcje:
– szk∏o – worek zielony,
– papier i makulatura – worek niebieski,
– plastik, opakowania wielomateria∏owe, drobne metale

– worek ˝ó∏ty.
Dodatkowo odbierane sà odpady zielone.

Odpady segregowane odbierane sà samochodami typu
„zgniot”. Sà to auta dwukomorowe, które mogà jednocze-
Ênie przewoziç ró˝ne frakcje odpadów, bez zagro˝enia ich
wymieszaniem. Na tego typu samochodach odbywa si´
wst´pna selekcja odpadów. Do mniejszej komory trafia-
jà odpady w workach zielonych, natomiast odpady w wor-
kach ˝ó∏tych oraz niebieskich trafiajà do wi´kszej komo-
ry. Dzi´ki temu systemowi mo˝na odbieraç ró˝ne frakcje
odpadów, wsypujàc je do oddzielnych komór.W sytuacjach
awaryjnych odpady segregowane odbierane sà samocho-
dami jednokomorowymi typu „rotopress”. W tym wypad-
ku wszystkie odpady trafiajà do jednej komory, a w∏aÊci-
wa ich segregacja odbywa si´ na terenie sortowni. Nigdy

jednak nie sà one jednoczeÊnie zbierane wraz z odpada-
mi zmieszanymi. W trakcie odbioru odpadów nie dopusz-
cza si´ do mieszania ró˝nych ich frakcji, poniewa˝ nie by-
∏oby to zgodne z prowadzonymi przez podmiot odbierajà-
cy odpady dzia∏aniami edukacyjnymi. Podwa˝a∏oby to sens
selektywnego zbierania odpadów u êród∏a oraz powodo-
wa∏oby straty, dlatego ˝e nie by∏oby odzysku skutecznie
selektywnej frakcji, gdyby zosta∏a wymieszana. Ponadto
wymieszanie odpadów podczas odbioru spowodowa∏oby
wzrost kosztów ich unieszkodliwienia, który ponios∏aby fir-
ma odbierajàca. Zebrane odpady sà nast´pnie transpor-
towane do sortowni zmieszanych odpadów komunalnych
oraz selektywnie zebranych i instalacji do kompostowania
odpadów ulegajàcych biodegradacji, która znajduje si´
przy ulicy Przemys∏owej 45 w miejscowoÊci ¸awy, Gmina
Rzekuƒ, gdzie nast´puje ich w∏aÊciwa segregacja na spe-
cjalnie do tego celu przystosowanych liniach technologicz-
nych. nn

• DOMINIK PROÂNIAK. Nazywam si´ Dominik ProÊniak.
Od urodzenia choruj´ na czterokoƒczynowe mózgowe
pora˝enie dzieci´ce i poruszam si´ na wózku inwalidzkim.
Zbieram pieniàdze na zakup wózka elektrycznego
i urzàdzenia medycznego do stymulacji pracy mi´Êni. 
Mam goràcà proÊb´ do wszystkich tych, którzy b´dà
w tym roku wypełniaç zeznanie podatkowe. Zało˝yłem subkonto w Fundacji
Avalon, na które mo˝na przekazaç 1% odprowadzanego podatku. 
B´d´ bardzo wdzi´czny za Waszà pomoc i serdecznie dzi´kuj´ za ka˝dà wpłat´.
Przeka˝ swoim znajomym i klientom info na swojej stronie 
– to te˝ pomoc. WSPOMÓ˚ MNIE W CODZIENNEJ WALCE Z CHOROBÑ. 
Przekazujàc 1% podatku lub darowizn´ Fundacji Avalon KRS: 0000270809 cel
szczegółowy ProÊniak 5719, 
nr konta: 62 1600 1286 0003 0031 8642 6001 pomagacie mi Paƒstwo
w codziennej walce o sprawnoÊç.

••••
• GABRIELA KOWNACKA. Prosimy o 1 % podatku dla

Gabrysi KRS 0000032355
cel szczegółowy: Gabriela Kownacka 198/2013
Stowarzyszenie Rodzin i Opiekunów Osób z Zespołem
Downa „Bardziej kochani”

••••
• AND˚ELIKA WOJDASIEWICZ. Mam 44 lata, wspaniałà

dwójk´ dzieci, radoÊç ˝ycia, marzenia i choroby, które
próbujà mi to wszystko odebraç. Prosz´ o wsparcie
poprzez przekazanie 1% podatku. W formularzu PIT nale˝y
wpisaç numer KRS fundacji Sedeka: 0000338389,
w rubryce „Informacje uzupełniajàce – cel
szczegółowy 1%” podaj: 11165 – Grupa OPP
– Wojdasiewicz And˝elika. Pomóc mo˝na równie˝ wpłacajàc na konto: 
Fundacja Sedeka, ul. Grzybowska 4/132, 00–131 Warszawa 
Alior Bank SA 71 1060 0076 0000 3210 0020 7652 lub
Bank Citi Handlowy 35 1030 1508 0000 0008 1669 1036
Tytułem: 11165 – Grupa OPP – Wojdasiewicz And˝elika

••••
• FUNDACJA PRZYJACIELE BRACI MNIEJSZYCH. Serdecznie zach´camy

do przekazania 1% Fundacji Przyjaciele Braci Mniejszych. Za fundusze uzbierane
z 1% w latach poprzednich zakoƒczyliÊmy budow´ pawilonu dla psów. Psy
mieszkajà ju˝ w wykoƒczonym budynku, gdzie majà dodatnià temperatur´,
automatyczne poidła oraz wyjÊcie na wybieg zewn´trzny. Naszym celem jest
teraz wyposa˝enie drugiego szpitalika w profesjonalne klatki, w których nasze
pieski b´dà dochodziły do zdrowia po przebytych zabiegach. Bardzo prosimy
o Paƒstwa 1% dla naszych psiaków. Darmowy program do rozliczania PIT
znajdziecie Paƒstwo tutaj: http://www.fundacjapsom.pl/jak-nam-pomoc/przekaz-
1/ Wystarczy wpisaç KRS Fundacji: 0000372116

••••
• Wieliszew dla ALEPPO czyli program RODZINA RODZINIE. Organizatorem

programu „Rodzina Rodzinie” jest Caritas Polska, która współpracuje z partnerami
na miejscu, tj. w Syrii i w Libanie. Caritas Aleppo działa w obl´˝onym mieÊcie bez
przerwy, udzielajàc mieszkaƒcom takiej pomocy, jak: pomoc ˝ywnoÊciowa,
wsparcie wynajmu i remontu mieszkaƒ zniszczonych przez wojn´, opieka
medyczna i wsparcie dla ludzi starszych, działania edukacyjne dla dzieci. 
Wpłaty mo˝esz dokonaç na konto „Stowarzyszenie Młodzi dla rozwoju – eMka”
ING 68 1050 1025 1000 0090 8014 0735 z dopiskiem „Aleppo pomagam”.

JJeeddeenn  %%  mmaa  zznnaacczzeenniiee  

WW pprrzzyyppaaddkkuu  ww∏∏aaÊÊnniiee 11%%  nniiee  mmaa  nniicc  pprroossttsszzeeggoo,,  wwyyssttaarrcczzyy
ttyyllkkoo  cchhwwiillaa..  PPoo wwyylliicczzeenniiuu,,  iillee  ppooddaattkkuu  bb´́ddzziieemmyy  mmiieellii
ddoo zzaapp∏∏aacceenniiaa  ww ttyymm  rrookkuu,,  ww ooddppoowwiieeddnniicchh  rruubbrryykkaacchh
zzeezznnaanniiaa  ppooddaattkkoowweeggoo  ((kkttóórree  zzaattyyttuu∏∏oowwaannee  ssàà  „„WWnniioosseekk
oo pprrzzeekkaazzaanniiee 11%%  ppooddaattkkuu  nnaallee˝̋nneeggoo  nnaa rrzzeecczz  oorrggaanniizzaaccjjii
ppoo˝̋yyttkkuu  ppuubblliicczznneeggoo  OOPPPP””))  wwppiissuujjeemmyy  nnaazzww´́  ii nnuummeerr
ppoodd jjaakkiimm  wwiiddnniieejjee  ww KKrraajjoowwyymm  RReejjeessttrrzzee  SSààddoowwyymm  ((KKRRSS))
oorrggaanniizzaaccjjaa,,  kkttóórreejj  cchhcceemmyy  pprrzzeekkaazzaaçç 11%%  nnaallee˝̋nneeggoo
ppooddaattkkuu..
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Referat Spraw Obronnych 
i Zarzàdzania Kryzysowego

1. Wspólnie z pracownikami Wojewódzkiego
Zarzàdu Melioracji i Urzàdzeƒ Wodnych
i Starostwa Powiatowego w Legionowie do-
konano wiosennego przeglàdu wa∏u prze-
ciwpowodziowego w Gminie. Stan budow-
li jest dobry i nie zagra˝a bezpieczeƒstwu.

2. Uzgodniono Aneks Nr 2 do Porozumienia
mi´dzygminnego dotyczàcego realizacji
projektu „Budowa zintegrowanego syste-
mu ostrzegania i alarmowania ludnoÊci”.

3. Sporzàdzono Umow´ na uzupe∏nienie wy-
sposa˝enia toreb medycznych R-1 w jed-
nostkach OSP Wieliszew, Skrzeszew i Janó-
wek-Góra.

4. Wspólnie z PSP Legionowo prowadzona
jest analiza „Zg∏oszenia zak∏adu o zwi´k-
szonym ryzyku wystàpienia powa˝niej
awarii przemys∏owej – Zak∏ad Pó∏nocny
w Wieliszewie. Kierownik referatu przeka-
za∏a uwagi do dokumentacji – brak ujaw-
nienia zabudowy wielorodzinnej w bliskiej
odleg∏oÊci zbiorników z p∏ynnym ozonem
(54 tony), zawy˝ona odleg∏oÊç od Przed-
szkola Samorzàdowego Nr 2 oraz brak zg∏o-
szenia budowy instalacji.

5. Wystàpiono do TBS Wieliszew z proÊbà
o udzielenie informacji dotyczàcej zabez-
pieczenia uj´ç wody w sieci gminnej (kla-
py, pokrywy, êród∏a) oraz sprawnoÊci pomp
i linii przesy∏owych.

6. Przeprowadzono dor´czenie kart powo∏a-
nia do jednostek na terenie Gminy.

Referat Spraw Obywatelskich, Handlu 
i Us∏ug i Urzàd Stanu Cywilnego

1. Dokona∏o zameldowania na pobyt sta∏y
i czasowy 60 osób.

2. Przyj´to 97 wniosków o wydanie dowodu
osobistego.

3. Udzielono odpowiedzi na 5 wniosków o udo-
st´pnienie danych z ewidencji ludnoÊci.

4. Wydano na wniosek 20 osób poÊwiadcze-
nia o zameldowaniu w lokalu.

5. Obecnie toczà si´ 3 post´powania o wymel-
dowania z pobytu sta∏ego.

6. Sporzàdzono 15 aktów zgonu, 2 akty ma∏-
˝eƒstwa.

7. Przygotowano i wydano 77 odpisów aktów
stanu cywilnego.

8. Przyj´to 58 wniosków CEIDG dotyczàcych
dzia∏alnoÊci gospodarczej.

Referat Gospodarki NieruchomoÊciami
1. W wyniku prowadzonych post´powaƒ wy-

dano 6 decyzji dot. ustalenia op∏aty adia-
cenckiej z tytu∏u wzrostu wartoÊci nierucho-
moÊci na skutek jej podzia∏u.

2. Udzia∏ w wizji lokalnej z udzia∏em rzeczo-
znawcy majàtkowego.

3. Przygotowano dokumentacj´ dla celów no-
tarialnych dot. nieodp∏atnego przej´cia
udzia∏ów w drodze w ¸ajskach.

4. Udzia∏ w negocjacjach dot. odszkodowaƒ
za dzia∏ki przej´te z mocy prawa pod dro-
gi gminne.

5. Przygotowanie wykazu nieruchomoÊci gmin-
nych przeznaczonych do dzier˝awy.

6. Przygotowanie i uzupe∏nianie dokumenta-
cji do regulowania stanu prawnego dzia∏ek
drogowych Gminy Wieliszew.

7. Uzupe∏nianie stanu mienia gminnego o na-
byte nieruchomoÊci gruntowe oraz sporzàdze-
nie informacji dla celów sprawozdawczych.

8. Ustalanie numeracji porzàdkowej nierucho-
moÊci.

9. Korespondencja dot. spraw bie˝àcych z za-
kresu w∏aÊciwoÊci referatu.

Referat Gospodarki
Przestrzennej i Geodezji

Przygotowano i wydano:
1. 39 wypisów z miejscowego planu zagospo-

darowania przestrzennego.
2. 40 zaÊwiadczeƒ o braku miejscowego pla-

nu zagospodarowania przestrzennego.
3. 10 decyzji zatwierdzajàcych projekt podzia-

∏u nieruchomoÊci.
4. 2 decyzje odmawiajàce zatwierdzenia pro-

jektu podzia∏u nieruchomoÊci.
5. 6 postanowieƒ opiniujàcych wst´pne pro-

jekty podzia∏u nieruchomoÊci.
6. 8 decyzji o warunkach zabudowy i zagospo-

darowania terenu.
7. 1 decyzj´ przenoszàcà decyzj´ o warun-

kach zabudowy.
8. 1 decyzj´ o ustaleniu lokalizacji inwesty-

cji celu publicznego.
9. 5 wszcz´ç w przedmiocie decyzji ustala-

jàcej lokalizacj´ inwestycji celu publicz-
nego.

10. 12 wszcz´ç w przedmiocie ustalenia wa-
runków zabudowy.

11. 35 aktów notarialnych – sprawdzono od-
noÊnie op∏aty planistycznej.

12. 2 decyzje ustalajàce op∏at´ planistycznà.
13. 1 postanowienie odmawiajàce wydania

zaÊwiadczenia o zgodnoÊci zamierzonego
sposobu u˝ytkowania budynku letnisko-
wego na budynek mieszkalny.

14. Sprawozdanie do Mazowieckiego Urz´du
Wojewódzkiego dotyczàce wydanych de-
cyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji ce-
lu publicznego.

15. Bie˝àca wspó∏praca z instytucjami odno-
Ênie uzgadniania decyzji o warunkach za-
budowy jak równie˝ miejscowych planów
zagospodarowania przestrzennego.

16. Bie˝àca obs∏uga interesantów.

Referat Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa
1. Wydanie 2 decyzji na wycink´ drzew po-

przedzonych ogl´dzinami w terenie.
2. Prowadzenie 1 post´powania w sprawie

nielegalnej wycinki drzew.
3. Prowadzenie 9 post´powaƒ w sprawie wy-

cinki drzew w okresie l´gowym ptaków oraz
na terenie Warszawskiego Obszaru Chronio-
nego Krajobrazu.

4. Prowadzenie 4 post´powaƒ dotyczàcych
nielegalnego sk∏adowania odpadów.

5. Prowadzenie post´powania w sprawie zgro-
madzenia na gruntach rolnych odpadów nie-
znanego pochodzenia.

6. Prowadzenie 4 post´powaƒ dotyczàcych
wydania decyzji o Êrodowiskowych uwarun-
kowaniach.

7. Wydanie 1 decyzji o Êrodowiskowych uwa-
runkowaniach.

8. Wydanie 2 decyzji okreÊlajàcych wysokoÊç
op∏aty za gospodarowanie odpadami komu-
nalnymi.

9. Wydanie 2 decyzji zezwalajàcych na pro-
wadzenie dzia∏alnoÊci w zakresie opró˝nia-
nia zbiorników bezodp∏ywowych i transpor-
tu nieczystoÊci ciek∏ych z terenu Gminy
Wieliszew.

10. Organizacja akcji sprzàtania Êwiata i sa-
dzenia drzew na terenie Gminy Wieliszew.

11. Kontrola nieruchomoÊci na terenie Gmi-
ny pod kàtem stosowania dopuszczalnych
materia∏ów opa∏owych.

12. Kontrola na terenie Gminy dzia∏ek rekre-
acyjno-wypoczynkowych pod kàtem z∏o˝o-
nych deklaracji o wysokoÊci op∏aty za go-
spodarowanie odpadami komunalnymi.

13. Kontrola nieruchomoÊci pod kàtem opró˝-
niania zbiorników bezodp∏ywowych.

14. Przygotowanie wezwaƒ do z∏o˝enia deklara-
cji o wysokoÊci op∏aty za gospodarowanie od-
padami komunalnymi dla nieruchomoÊci.

15. Obs∏uga systemu gospodarowania odpa-
dami komunalnymi.

16. Prowadzenie Karty Du˝ej Rodziny.
17. Interwencje w terenie.

Referat Zakupów 
i Zamówieƒ Publicznych

Referat ZZP przeprowadzi∏ 10 post´powaƒ
o udzielenie zamówienia publicznego.
Zamówienia o wartoÊci poni˝ej kwoty
30 000 euro:
1. Zakup i dostawa szafek stra˝ackich.
2. Dostawa 10 sztuk koszy z blachy ocynkowa-

nej o pojemnoÊci 35 litrów wraz ze s∏upka-
mi do ich monta˝u, przeznaczonych
do zbiórki odchodów zwierz´cych.

3. Dostawa i monta˝ 3 sztuk urzàdzeƒ do gro-
madzenia ma∏ogabarytowych elektroodpa-
dów.

4. Utwardzenie powierzchni gruntu i przebu-
dowa placu zabaw na osiedlu przy ul. Mo-
dliƒskiej 110/144 w Wieliszewie.

5. Wymiana p∏ytek w pomieszczeniu sto∏ów-
ki w Gimnazjum w Wieliszewie.

6. Budowa boiska w Janówku Pierwszym.
7. Bie˝àca konserwacja boisk do pi∏ki no˝nej

o nawierzchni trawiastej na terenie Gmi-
ny Wieliszew w 2017 r.

Zamówienia o wartoÊci powy˝ej kwoty
30 000 euro:
8. Budowa Êcie˝ek rowerowych na terenie

Gminy Wieliszew, w ramach projektu:
„Poprawa warunków do rozwoju przyja-
znych Êrodowisku form transportu po-
przez utworzenie systemu dróg rowerowych
na terenie gmin: Czosnów, Jab∏onna, Legio-
nowo, ¸omianki, Niepor´t, Nowy Dwór Ma-
zowiecki, Radzymin i Wieliszew”.

9. Opracowanie dokumentacji projektowej
i wykonanie robót budowlanych w formu-
le „zaprojektuj i wybuduj” w ramach reali-
zacji zadania „Redukcja emisji zanieczysz-
czeƒ powietrza w Gminie Wieliszew poprzez
budow´ parkingów „Parkuj i jedê”.

10. Rozbudowa istniejàcego parkingu
przy hali sportowej w Wieliszewie.

Referat Bud˝etu i Finansów
1. Przygotowanie projektu jednej uchwa∏y

w sprawie zmian bud˝etowej i WPF oraz
dwóch zarzàdzeƒ Wójta Gminy Wieliszew,
przy wspó∏udziale komórek merytorycz-
nych.

2. Prowadzenie rachunkowoÊci bud˝etu Gmi-
ny.

3. Dokonanie okresowej analizy wykonania
bud˝etu, sprawdzenie pod wzgl´dem for-

malnym i rachunkowym dokumentów ksi´-
gowych.

4. Sporzàdzenie miesi´cznych sprawozdaƒ
bud˝etowych z wykonania dochodów i wy-
datków za okres sprawozdawczy od poczàt-
ku roku do 31 marca 2017 r. (Rb-27S,Rb-
-28S) oraz sprawozdaƒ kwartalnych Rb-Z,
Rb-N, Rb-50, Rb-27ZZ, Rb-ZN.

5. Sporzàdzenie sprawozdania rocznego z wy-
konania bud˝etu Gminy za rok 2016.

6. Prowadzenie obs∏ugi kasowej bud˝etu
Gminy.

7. Rozliczenie podatku VAT za m-c luty 2017 r.
8. Prowadzenie bie˝àcego monitoringu nale˝-

noÊci z tytu∏u op∏at lokalnych oraz najmu
i dzier˝awy.

Referat Podatków
1. Bie˝àca praca referatu: prowadzenie post´-

powaƒ podatkowych koƒczàcych si´ wyda-
niem decyzji wymiarowych lub decyzji zmie-
niajàcych wymiar podatku – wydano 108 de-
cyzji (w toku prowadzonych post´powaƒ
wydano 7 postanowieƒ, 7 wezwaƒ), rozpatrzo-
no 8 wniosków o zastosowanie ulg w sp∏acie
zobowiàzaƒ podatkowych i wydano 4 decy-
zje i 2 postanowienia, wydawanie zaÊwiad-
czeƒ o stanie majàtkowym oraz o niezalega-
niu bàdê zaleganiu w podatkach – wydano
50 zaÊwiadczeƒ, udzielanie odpowiedzi
na wnioski i zapytania, aktualizacja bazy po-
datkowej na podstawie zawiadomieƒ o zmia-
nie w ewidencji gruntów i budynków oraz
na podstawie zaÊwiadczeƒ Powiatowego In-
spektora Nadzoru Budowlanego o oddanych
budynkach do u˝ytkowania, otrzymali-
Êmy 165 zawiadomieƒ o zmianach w ewiden-
cji gruntów i budynków oraz 3 zaÊwiadcze-
nia dotyczàce pozwolenia na u˝ytkowanie
obiektów budowlanych, ksi´gowanie wycià-
gów – ewidencja wp∏at podatników zobowià-
zaƒ podatkowych, wystawiono 4 postanowie-
nia o sposobie zarachowania wp∏aty, 2 decy-
zje stwierdzajàce nadp∏at´, ksi´gowanie
wyciàgów – ewidencja wp∏at podatników zo-
bowiàzaƒ podatkowych, ewidencja op∏at
za u˝ytkowanie wieczyste, anulowanie tytu-
∏ów wykonawczych.

2. Przygotowanie sprawozdania Rb-27S
za miesiàc marzec 2017 r.

3. Przygotowano dane do wyp∏aty prowizji
so∏tysom po I kwartale 2017 roku.

4. Wydano 19 decyzji ustalajàcych kwoty
zwrotu podatku akcyzowego zawartego
w cenie oleju nap´dowego wykorzystywa-
nego do produkcji rolnej.

5. Przekazano nale˝ne udzia∏y we wp∏ywach
z podatku rolnego do Mazowieckiej Izby
Rolniczej – po I racie 2017.

6. Przygotowano sprawozdanie o udzielonej
pomocy publicznej w rolnictwie innej ni˝
de minimis za 2016 rok.

7. Wystawiono 891 upomnieƒ na zaleg∏oÊci
podatkowe.

Referat Informacji i Promocji 
1. Prowadzenie strony internetowej Gminy,

oficjalnego profilu FB, fanpage’a imprez
sportowych.

2. Wydanie 114 numeru Gazety Wieliszewskiej.
3. Odpowiedzi na pytania z lokalnych gazet.
4. Przygotowanie materia∏ów promocyjnych

(folderów) do targów promocyjnych Orlen
Marathon Expo 2017.

5. Przygotowania do Pó∏maratonu Zegrzyƒ-
skiego – promocja wydarzenia.

6. Przygotowania do wydarzenia Run4Fun
– promocja.

7. Przygotowania do Âwi´ta Stra˝aka 2017
(projekt i wys∏anie zaproszeƒ, pisma o or-
ganizacj´ ruchu w trakcie przemarszu).

Referat Sportu
1. Przygotowano i przeprowadzono imprezy

sportowe: 22.03. – Zawody mi´dzypowiato-
we tenisa sto∏owego dziewczàt i ch∏opców
rocznik 2001/2003, 25.03. – Otwarty turniej
pi∏ki halowej o puchar Wójta Gminy Wie-
liszew – rocznik 2006 i m∏odsi, 26.03. – Li-
ga powiatowa pi∏ki halowej, 04.04. – Zawo-
dy powiatowe pi∏ki r´cznej dziewczàt rocz-
nik 2001/2003, 05.04. – Zawody powiatowe
pi∏ki r´cznej ch∏opców rocznik 2001/2003,
09.04. – Wieliszewski Crossing Wiosna 2017
– Krubin.

2. Podj´to przygotowania do realizacji imprez
sportowych: 24.04. – Zawody gminne mini
pi∏ki no˝nej ch∏opców rocznik 2004 i m∏od-
si, 26.04. – Zawody gminne mini pi∏ki no˝-
nej dziewczàt rocznik 2004 i m∏odsze,
14.05. – Run4Fun, 27.05. – Pó∏maraton Ze-
grzyƒski, 25.06. – Wieliszewski Crossing La-
to 2017 – Trasa Crossowa.

3. Udost´pnienie i przygotowanie hali spor-
towej (31.03.–02.04.) na Zawody Psich Za-
prz´gów – Wieliszew CUP – Puchar Âwia-
ta w WyÊcigach Psich Zaprz´gów.

4. Zlecenie przeprowadzenia okresowej kontro-
li stanu technicznego hali sportowej: spraw-
dzenie instalacji i urzàdzeƒ s∏u˝àcych ochro-
nie Êrodowiska, sprawdzenie przewodów ko-
minowych, sprawdzenie instalacji gazowych.

5. Nadzór i kontrola pracy Orlika w Skrzesze-
wie.

6. Bie˝àca praca referatu w zakresie prowa-
dzenia ksi´gowoÊci, m.in. wpisywanie
na bie˝àco do rejestru, opisywanie i reali-
zowanie faktur oraz rachunków, prowadze-
nie kasy fiskalnej, pobieranie op∏at, wysta-
wianie faktur.

Centrum Us∏ug Wspólnych
1. Koordynowanie dzia∏aƒ zwiàzanych z reali-

zacjà zadaƒ: „Umiem p∏ywaç” oraz „Gim-
nastyka korekcyjno-kompensacyjna”
w zwiàzku z otrzymanym dofinansowaniem
z Ministerstwa Sportu i Turystyki.

2. Rozliczenie zadania „Zimowe szaleƒstwa”
w ramach zaj´ç sportowych dla uczniów
wspó∏finansowanych przez Ministerstwo
Sportu i Turystyki.

3. Wprowadzenie danych do Systemu Informa-
cji OÊwiatowej wg stanu na dzieƒ 31 mar-
ca 2017 r., analiza danych z placówek, sca-
lenie, przekazanie do Kuratorium OÊwiaty.

4. Przygotowanie i z∏o˝enie w Ministerstwie
Edukacji Narodowej 3 wniosków na Êrod-
ki z rezerwy subwencji oÊwiatowej w zwiàz-
ku z reformà systemu oÊwiaty.

5. Analiza opracowywanych przez dyrektorów
arkuszy organizacyjnych szkó∏ i przedszko-
li na rok szkolny 2017/2018.

OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej
Referat realizowa∏ statutowe zadania z zakresu
pomocy spo∏ecznej, funduszu alimentacyjnego,
Êwiadczeƒ rodzinnych, dodatków mieszkanio-
wych, stypendiów szkolnych, Êwiadczeƒ wycho-
wawczych, przeciwdzia∏ania przemocy w rodzi-
nie i sprawowania pieczy zast´pczej, m.in.:
1. Wydano 127 decyzji w sprawach: przyznania,

zmiany lub uchylenia zasi∏ku (sta∏y, okreso-

wy, celowy) – ∏àcznie 49, odmowy przyznania
zasi∏ku celowego – 2, funduszu alimentacyj-
nego – 1, przyznania dodatku mieszkaniowe-
go – 6, przyznanie zasi∏ków szkolnych z tytu-
∏u zdarzenia losowego – 6, przyznania, zmia-
ny lub uchylenia Êwiadczeƒ rodzinnych
– ∏àcznie 12, przyznania lub zmiany Êwiadcze-
nia opiekuƒczego – 9, przyznania jednorazo-
wej zapomogi z tytu∏u urodzenia dziecka – 11,
przyznanie Êwiadczenia rodzicielskiego – 3,
przyznania, zmiany, odmowy uchylenia Êwiad-
czenia wychowawczego (500+) – ∏àcznie 28.

2. W zakresie funduszu alimentacyjnego zreali-
zowano: wys∏ano 16 wniosków do komorni-
ków o wszcz´cie egzekucji, wys∏ano 2 wnio-
ski do komornika o wywiàzywanie si´ z 50%
zasàdzonych alimentów, wys∏ano 3 zawiado-
mienia o wszcz´ciu post´powania, wys∏ano
1 informacj´ do komornika sàdowego w spra-
wie sp∏aty d∏u˝nika oraz 2 informacje o za-
liczce alimentacyjnej, wys∏ano 1 wniosek
o zatrzymanie prawa jazdy, wys∏ano 1 wnio-
sek do PUP o aktywizacj´ d∏u˝nika.

3. Prowadzono na bie˝àco procedury Niebie-
skiej Karty (2 nowe) oraz wspieranie rodzin
przez asystenta rodziny (11 rodzin).

4. Sporzàdzono i przes∏ano 10 sprawozdaƒ
i analiz finansowych oraz  3 zapotrzebowa-
nia na Êrodki finansowe.

5. Ponadto: cztery osoby z terenu Gminy
uczestniczy w zaj´ciach reintegracji spo-
∏ecznej i zawodowej Powiatowego Centrum
Integracji Spo∏ecznej w Legionowie, wspó∏-
praca z CARITAS Diecezji Warszawsko-Pra-
skiej, w ramach Programu Operacyjnego
Pomoc ˚ywnoÊciowa 2014–2020 – pomoc
paƒstwa w zakresie do˝ywiania, tj. wyda-
no 2 skierowania, pracownicy oÊrodka
podnoszà swoje kwalifikacje w ramach
szkoleƒ i kursów (m.in. z zakresu ochrony
danych osobowych, procedur wynikajàcych
z kpa oraz funduszu alimentacyjnego),
na bie˝àco kierowano osoby wymagajàce po-
mocy do: psychologa, terapeuty, mediatora
i prawnika, wspó∏pracowano z Legionowskim
Stowarzyszeniem AMICUS, kuratorami, pla-
cówkami oÊwiatowymi i Gminnà Komisjà Roz-
wiàzywania Problemów Alkoholowych, skiero-
wano dwa wnioski do sàdu o wglàd w sytuacj´
dziecka.

Referat Pozyskiwania Ârodków
Zewn´trznych

1. Z∏o˝ono wniosek do Wojewódzkiego Fun-
duszu Ochrony Ârodowiska i Gospodarki
Wodnej w Warszawie na po˝yczk´
na „Wsparcie Gminy Wieliszew w budowie
sieci wodociàgowej w miejscowoÊciach
Skrzeszew, Ka∏uszyn i Olszewnica Nowa”.

2. Z∏o˝ono wniosek do Ministerstwa Sportu
i Turystyki na „Budow´ boisk przyszkol-
nych przy Zespole Szkó∏ w ¸ajskach.

3. Przygotowano i z∏o˝ono za∏àczniki do pro-
jektu partnerskiego „e-urzàd przyjazny
mieszkaƒcom” w ramach Dzia∏ania
2.1 RPO WM 2014–2020.

4. Trwajà prace nad projektem Rewitalizacja
centrum wsi Wieliszew.

5. Rozpocz´to realizacj´ projektu Poprawa
warunków do rozwoju przyjaznych Êrodo-
wisku form transportu poprzez utworzenie
systemu dróg rowerowych na terenie gmin:
Czosnów, Jab∏onna, Legionowo, ¸omianki,
Niepor´t, Nowy Dwór Mazowiecki, Radzy-
min i Wieliszew.

nn
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Najwa˝niejsi sà ludzie – mieszkaƒcy Wie-
liszewa. W swoim ˝yciu przebywa∏em
w wielu miejscowoÊciach.W wielu miej-
scowoÊciach du˝o pracowa∏em spo∏ecznie
z dzieçmi i doros∏ymi. W latach
1945–1949 nale˝a∏em do Zwiàzku Har-
cerstwa Polskiego, pracowa∏em w Zwiàz-

ku M∏odzie˝y Polskiej w latach 1949–1951, sprawujàc piecz´
nad dwoma domami opieki dla dzieci bezdomnych. Zorganizowa-
∏em ko∏o filatelistyczne dla ok. dwustu uczniów, prowadzi∏em
w okresie letnim obozy harcerskie dla m∏odzie˝y. Zorganizowa-
∏em i prowadzi∏em przez 15 lat Stowarzyszenie Seniorów Lotnic-
twa Wojskowego w Modlinie. Wsz´dzie mia∏em wielu przyjació∏
i ludzi dobrze mi ̋ yczàcych – dlatego zmieniajàc miejsce zamiesz-
kania na Wieliszew obawia∏em si´ nowego Êrodowiska, ale z ra-
doÊcià stwierdzam, ˝e nowe Êrodowisko przyj´∏o mnie jak swoje-
go, jakbym by∏ mieszkaƒcem od wielu, wielu lat. Dyrektor Gmin-
nego Centrum Kultury zaproponowa∏ mi prowadzenie ko∏a
szachowego. Zaproponowano mi tak˝e przynale˝noÊç do Klubu Se-
niorów. Mieszkaƒcy Wieliszewa podziwiajà, jak z ˝onà uprawia-
my nordic-walking i cz´sto przy∏àczajà si´ do nas. Nie spotka∏em
si´ z nie˝yczliwoÊcià, gdy potrzebowa∏em rady lub pomocy. Ludzie
tutaj sà serdeczni, przyjacielscy i ch´tni do rozmowy. Wielu te˝
potrzebuje ró˝nych porad, których w miar´ posiadanej wiedzy
ch´tnie udzielam. Nie spotka∏em niemi∏ej ekspedientki w skle-
pach, na poczcie, czy urz´dniczki w Gminie. Starsi ludzie lubià,
gdy si´ z nimi porozmawia, lubià si´ nieraz wy˝aliç, wi´c trzeba
ich zawsze wys∏uchaç i pocieszyç. Spacerujàc ulicami Wielisze-
wa stwierdzam, ˝e mieszkaƒcy czujà si´ bardzo zwiàzani ze swo-
jà miejscowoÊcià – rzadko si´ spotyka, aby zimà chodniki nie by-
∏y odÊnie˝one, latem widaç w∏aÊcicieli posesji zamiatajàcych chod-
niki w obr´bie swoich posesji, a wyglàd domów i ogródków

wprowadza cz∏owieka w podziw. Nie zapominajà tak˝e o zacho-
waniu tradycji rodzinnej, patriotycznej i koÊcielnej. Zawsze sà t∏u-
my ludzi w procesjach (wielkanocnej, w Âwi´ta Bo˝ego Cia∏a) czy
bioràcych udzia∏ w pasterce. Wyglàd cmentarza z palàcymi si´
przez ca∏y rok zniczami Êwiadczy o szacunku do rodziców i swo-
ich najbli˝szych. Kwiaty i Êwiece na cmentarzu wojskowym i du-
˝y udzia∏ mieszkaƒców w uroczystoÊciach z okazji Âwi´ta Niepod-
leg∏oÊci czy Âwi´ta ˚o∏nierza Polskiego bardzo dobrze Êwiadczy
o patriotyzmie tutejszej ludnoÊci. Wielki udzia∏ w tym wychowa-
niu, podtrzymywaniu patriotyzmu majà przedszkola i szko∏y. Pla-
cówki te przygotowujà m∏odzie˝ do wyst´pów historycznych i za-
ch´cajà do udzia∏u w ludowych obchodach, takich jak: topienie
marzanny, powitanie wiosny, palenie ognisk w janowskà noc, wy-
st´py dzieci na Dzieƒ Wieliszewa, do˝ynki, konkursy na budow´
szopki, malowanie pisanek, malowanie kartek Êwiàtecznych – czy˝
to nie kszta∏towanie kulturalne m∏odzie˝y?

Z radoÊcià w∏àczy∏em si´ w dzia∏alnoÊç Klubu Seniora w ¸aj-
skach, gdzie ̋ on´ i mnie przyj´to bardzo serdecznie. Jest tam bar-
dzo mi∏a atmosfera, na ka˝dym czwartkowym spotkaniu bardzo
du˝o Êpiewamy i mi∏o ̋ artujemy.Wst´py naszego zespo∏u na uro-
czystoÊciach gminnych sà bardzo serdecznie przyjmowane i moc-
no oklaskiwane. Wszyscy przychodzà na te spotkania z radoÊcià,
zachowujàc si´ wed∏ug zasady „przychodê tam, gdzie Êpiewajà,
bo êli ludzie pieÊni nie znajà”. W ostatnim czasie zosta∏em mile
zaskoczony, kiedy Klub zorganizowa∏ dla mojej ˝ony uroczystoÊç
z okazji 80-lecia urodzin. Na spotkaniach nie ma polityki, nie ma
dymku papierosowego.

Mieszkajàc przez 5 lat w Wieliszewie mam wi´cej przyjació∏
ni˝ tam, gdzie mieszka∏em z ˝onà przez 50 lat. Prognoza z pogo-
dà z dnia wprowadzenia si´ do Wieliszewa sprawdzi∏a si´. Jestem
bardzo zadowolony z pobytu w tej miejscowoÊci. Mieszkajàc tu
b´d´ dalej pisa∏ swój ˝yciorys – aby jak najd∏u˝ej… nn

Eugeniusz Marchewka – od 8 lat mieszkaniec Gminy Wieliszew, od kilkudziesi´ciu lat
zwiàzany rodzinnie z tym terenem. Uczestnik konkursu literackiego „Ksià˝ka o nas”, opisał
(i wcià˝ opisuje) kolejne etapy swojego interesujàcego ˝ycia a˝ do emerytury
i zamieszkania w Wieliszewie. Oto ostatni odcinek cyklu prezentowanego na łamach Gazety
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W dniach od 5 do 7 kwietnia 2017 roku na Malcie odby∏a si´ mi´-
dzynarodowa konferencja zorganizowana przez Europejskà
Agencj´ ds. Edukacji ze Specjalnymi Potrzebami i Edukacji W∏à-
czajàcej, koƒczàca trzyletni projekt „Wzrost osiàgni´ç wszystkich
uczniów w edukacji w∏àczajàcej” (Raising Achievement of All Le-
arners in Inclusive Education).

Zespó∏ Szkó∏ w ¸ajskach reprezentujàcy Polsk´, który by∏ klu-
czowym narz´dziem badawczym, wraz z dwiema innym szko∏ami
z Europy: The Calderglen Schools w East Kilbride k/ Glasgow ze
Szkocji oraz Istituto Tecnico Agrario Sereni (I.T.A. Sereni), Insti-
tuto Comprensivo Antonio Rosmini z Rzymu (z W∏och) aktywnie
uczestniczy∏ w pracach projektowych.

JedenaÊcie osób reprezentowa∏o naszà szko∏´, jednoczeÊnie
wszystkie te osoby by∏y odpowiedzialne za prowadzenie warszta-
tów z udzia∏em ponad dwustu ekspertów z 30 krajów Europy.
Warsztaty obejmowa∏y tematyk´: zarzàdzanie (Leadership), pe-
dagogik´ (Pedagogy), wspó∏prac´ (Collaboration) i wymian´ do-

Êwiadczeƒ samych uczniów z Polski, Szkocji, W∏och i Malty.
Podczas warsztatów nasze prezentacje spotka∏y si´ z uznaniem

i by∏y zaczàtkiem ciekawych dyskusji i wniosków:
• Zarzàdzanie – Visionary Leadership – Valued Roles for Every-

one
• Pedagogika – High Quality Education for All through the Arts
• Wspó∏praca – Developing Partnership with University

Ostatniego dnia konferencji z udzia∏em najwy˝szych w∏adz Eu-
ropejskiej Agencji: Corem J. W. Meijerem – dyrektorem, Perem
Ch. Gunnvallem – prezesem oraz Evaristem Bartolo – Ministrem
Edukacji i Zatrudnienia na Malcie, Zespó∏ Szkó∏ w ¸ajskach wy-
stàpi∏ jako przyk∏ad dobrych praktyk i podmiot badaƒ dotyczà-
cych jakoÊci we wprowadzaniu edukacji w∏àczajàcej. Cieszy nas
fakt niezwykle ̋ yczliwego i ciep∏ego przyj´cia efektów pracy „te-
amu” z ¸ajsk.

Wnioski z warsztatów oraz materia∏y z wystàpienia na konfe-
rencji b´dà dost´pne na stronie internetowej projektu, na plat-
formie internetowej rafora http://rafora.ning.com/ oraz na stronie
internetowej Europejskiej Agencji ds. Edukacji W∏àczajàcej
https://www.european-agency.org/ 

nn Virginia Stafiej, wicedyrektor ZS Łajski
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Zapraszamy mieszkaƒców do zapoznania si´ z ofertà przygotowa-
nà w ramach 7. edycji Powiatowego Programu Polityki Zdrowotnej
„Zdrowy Powiat” na 2017 rok. Zapisy ju˝ trwajà.
W ubieg∏ym roku z programu skorzysta∏o 5655 mieszkaƒców.W tym
roku zaplanowano realizacj´ dzia∏aƒ prozdrowotnych poprzez zor-
ganizowanie bezp∏atnych badaƒ profilaktycznych, dofinansowanie
zaj´ç w szkole rodzenia, przeprowadzenie akcji informacyjno-edu-
kacyjnych i konkursów majàcych na celu podniesienie Êwiadomo-
Êci oraz rozpowszechnienie wiedzy z zakresu profilaktyki zdrowot-
nej. Utrzymana pozostanie wspó∏praca z podmiotami zewn´trzny-
mi w zakresie krzewienia idei krwiodawstwa i dawstwa szpiku,
organizacji warsztatów z udzielania pierwszej pomocy przedmedycz-
nej oraz promocja badaƒ refundowanych przez NFZ. Du˝y nacisk
po∏o˝ono na kontynuacj´ zesz∏orocznych programów z uwagi na ich
dotychczasowà popularnoÊç, a w przypadku badaƒ profilaktycznych
dodatkowo ze wzgl´du na ich charakter przesiewowy w wykrywa-
niu najpopularniejszych wad i schorzeƒ.

Badania i kampanie w ramach programu zdrowotnego zosta∏y
przygotowane z myÊlà o potrzebach mieszkaƒców w ka˝dym wie-
ku.W ofercie bezp∏atnych badaƒ znajdà si´ diagnostyka ultrasono-
graficzna narzàdów wewn´trznych u dzieci, badania usg piersi oraz
testy w kierunku chorób nowotworowych jelita grubego i gruczo-
∏u krokowego. DrugoklasiÊci ze wszystkich publicznych szkó∏ pod-
stawowych w naszym powiecie zostanà przebadani pod kàtem wad
postawy, a w przypadku ich wykrycia uczniom zaproponowane b´-
dà bezp∏atne, instrukta˝owe zaj´cia korekcyjne. W trosce o prawi-
d∏owy rozwój psychoruchowy zaplanowano bezp∏atne badania psy-
chologiczne i neurologopedyczne dla dzieci poni˝ej 6. roku ˝ycia.
Dla maluchów z najm∏odszych grup przedszkolnych przygotowano
spotkania z higienistkà stomatologicznà. Uczennice szkó∏ gimnazjal-
nych i ponadgimnazjalnych zaproszone zostanà na warsztaty
z Amazonkami, w trakcie których nauczà si´ prawid∏owego samo-
badania piersi i dowiedzà wszystkiego o nowotworze gruczo∏u sut-
kowego. Kolejna pula maskotek trafi do powiatowych karetek, aby
zminimalizowaç stres u najm∏odszych pacjentów. Ponadto dla miesz-
kaƒców zorganizowane zostanà wyk∏ady o tematyce zdrowotnej po-
ruszajàce zagadnienia cukrzycy, nietrzymania moczu i problemów
zdrowotnych osób starszych. Przed nami te˝ dziewiàta edycja kon-
kursu „Zdrowie w Bajce”. nn
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GGoossppooddaarrzzee,,  oorrggaanniizzaattoorrzzyy  ii ggooÊÊcciiee
Dwudniowe zmagania otworzy∏ tradycyjnie gospodarz wyda-
rzenia – Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki, wspomaga-
ny przez przewodniczàcego Rady Gminy Marcina Fabisiaka
i wspó∏organizatorów przedsi´wzi´cia – wicestarost´ legio-
nowskiego Jerzego Zaborowskiego oraz przedstawiciela
Marsza∏ka Województwa Mazowieckiego – kierownika Mazo-
wieckiego Centrum Polityki Spo∏ecznej Artura Pozorka. Te-
goroczny Mazur zosta∏ bowiem wpisany do programu wyda-
rzeƒ kulturalnych organizowanych w ramach Stolicy Kultu-
ry Mazowsza 2017, którà zosta∏ og∏oszony powiat legionowski
– projektu wspó∏finansowanego ze Êrodków Samorzàdu Wo-
jewództwa Mazowieckiego.WÊród goÊci, którzy w ciàgu dwóch
dni zaszczycali obecnoÊcià tegorocznego Mazura oraz brali
udzia∏ w dekoracji zwyci´zców tanecznych zmagaƒ byli tak-
˝e: przewodniczàcy Polskiej Sekcji CIOFF® Jerzy Chmiel oraz
wiceprzewodniczàcy Jan ̧ osakiewicz, dyrektor Mazowieckie-
go Instytutu Kultury Beata Polaczyƒska, przedstawicielki In-
stytutu Muzyki i Taƒca – Marta Michalak i Monika Kaszew-
ska, przedstawicielka PGNiG SA – Melania Walaszczyk, przed-
stawiciele sponsorów, w tym sponsora generalnego HERON
Property Polska – paƒstwo Jan i Ma∏gorzata Chudzyƒscy, spon-
sorów Mistrzostw: TBS Wieliszew – Prezes Wojciech Piàtkow-
ski, RSJ HOUSE Sp. z o.o. – Prezes Zarzàdu Remigiusz Szlu-
bowski, Delikatesów IKA z Micha∏owa-Reginowa – Agniesz-
ka Groszek i Tomasz Kalisiak, AG-Complex – wiceprezes
Dariusz ˚ukowski, KRYSIAK Polska – Igor Pawlak, ZPUH
ZBROCH – Katarzyna Fatyga, radni powiatowi, gminni i so∏-
tysi (wiceprzewodniczàcy Rady Powiatu Legionowskiego Mi-
ros∏aw Kado, cz∏onek Zarzàdu Powiatu Legionowskiego Mi-
cha∏ Kobrzyƒski, przewodniczàcy Rady Powiatowej Mazowiec-
kiej Izby Rolniczej Roman Maƒk, wiceprzewodniczàcy Rady
Gminy Wieliszew Artur Mi´tek i Jacek Kuciƒski, radny i jed-
noczeÊnie sponsor Mazura Grzegorz Zbroch, radny Rafa∏ Do-
narski, radny Andrzej Snopek, so∏tysi Ludwik ˚o∏ek i Dona-
ta Karwaƒska). WÊród goÊci pojawili si´ równie˝ przyjacie-
le taƒców polskich: dyrektor Centrum Us∏ug Wspólnych Jacek
Banaszek oraz dyrektor Zespo∏u Szkó∏ w Wieliszewie Miro-
s∏aw Sieradzki, wieloletni kierownik gminnego referatu kul-
tury i wspó∏za∏o˝ycielka ZTL „Promyki” Anna Siwiec oraz
cz∏onek Rady ds. Niematerialnego Dziedzictwa Kulturowe-
go przy Ministrze Kultury i Dyrektor MOK w Józefowie Da-
nuta Wojciechowska. Imprez´ poprowadzili doskonale znani
publicznoÊci Mazura Tomasz Nowak i Jan K∏oczko, wspoma-

gani przez czuwajàcego nad ca∏okszta∏tem dyrektora Dariu-
sza Skrzydlewskiego.

WWaarrsszzttaattyy  ii ssyymmppoozzjjuumm
„Mazur” to nie tylko widowiskowa rywalizacja najlepszych
krajowych par na parkiecie hali sportowej w Wieliszewie
– wzorem roku ubieg∏ego ka˝dy zainteresowany móg∏ wziàç
udzia∏ w wydarzeniach towarzyszàcych. W piàtkowe popo∏u-
dnie taneczny weekend rozpocz´∏a 8. edycja Ogólnopolskich
Warsztatów Tanecznych, poprowadzonych przez specjalistów:
Ew´ MiÊ-Krzemiƒskà (kat. II: Czy zataƒczysz krakowiaka?),
Norberta Póêniewskiego (kat. III: A mo˝e oberek?), Piotra
Woêniaka (kat. IV i V: S∏owiaƒskie tango – od polskiego ku-
jawiaka do argentyƒskiego tanga) i Jana ¸osakiewicza
(kat. VI i VII: Od kujawiaka do mazura). Po warsztatach za-
interesowanych polskà kulturà ludowà zaprosiliÊmy na trze-
cià edycj´ Ogólnopolskiego Sympozjum „Polskie Taƒce Na-
rodowe” – w tym roku poÊwi´conemu krakowiakowi i jego
miejscu w polskiej kulturze narodowej, które w sali koncer-
towej im. Krzysztofa Klenczona poprowadzili uznani specja-
liÊci uniwersyteccy. „Krakowiaka jako taniec ludowy, salono-
wy i sceniczny” oraz „Krakowiaka w ludowej tradycji muzycz-
nej i twórczoÊci kompozytorskiej” przybli˝y∏ dr hab.Tomasz
Nowak (Instytut Muzykologii Uniwersytetu Warszawskiego),
zaÊ Jadwiga Koszutska (Paƒstwowe Muzeum Etnograficzne
w Warszawie) opowiedzia∏a o „Stroju krakowskim jako stro-
ju narodowym Polaka”.

RRyywwaalliizzaaccjjaa
W 17. edycji Mistrzostw Polski dominowali co prawda tan-
cerze z dwóch warszawskich zespo∏ów (w sumie 12 par w fi-
na∏ach, z tego 10 par, 2 tytu∏y mistrzowskie i ca∏e podium
w kat.V reprezentowane przez tancerzy ZPiT UW „Warsza-
wianka”), ale dystans mi´dzy Warszawà a resztà kraju wy-
raênie zmala∏ i pod nieobecnoÊç silnej w ubieg∏ym roku re-
prezentacji Ma∏opolski do miana kolejnej regionalnej pot´-
gi uros∏a stolica Wielkopolski – Poznaƒ (8 par w fina∏ach, 1
tytu∏ mistrzowski). Kolejne wyró˝niajàce si´ oÊrodki to Pu-
∏awy (4 pary w fina∏ach, 1 tytu∏ mistrzowski), Wieliszew (3
pary fina∏owe, 1 tytu∏ mistrzowski), Gdaƒsk (2 pary w fina-
∏ach, 1 tytu∏ mistrzowski), ZamoÊç (2 pary w fina∏ach) oraz
Kraków, Siemiatycze, Katowice, Olsztyn, Nowa Ruda i Lublin
(po 1 parze w fina∏ach MP). Puchar dla Najlepszej Pary
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kat. V ufundowany przez Ma∏˝onk´ Prezydenta RP Agat´
Kornhauser-Dud´ odebra∏a para Gabriel Raj i Karolina Kacz-
marska z ZPiT UW „Warszawianka” Warszawa. Najlepszym
wykonaniem mazura popisa∏a si´ inna „warszawiankowa” pa-
ra – Jakub Raêny i Kamila Drzas, zaÊ tytu∏ wyró˝niajàcej si´
pary w kat. VI przypad∏ jedynym w tym roku reprezentan-
tom Krakowa – Kamilowi Hydzikowi i Annie Woêniak z KTP
„Wataha”. Obie pary otrzyma∏y Nagrody Specjalne ufundo-
wane przez partnera Mistrzostw – ZPiT „Âlàsk” im. Stanis∏a-
wa Hadyny, który zaprosi∏ tancerzy na tygodniowe warszta-
ty w swojej siedzibie w podkatowickim Kosz´cinie. Pamiàt-
kowe medale i nagrody pieni´˝ne odebrali równie˝
instruktorzy mistrzowskich par.

W towarzyszàcym czempionatowi, rozgrywanym w sobot-
nie przedpo∏udnie Konkursie dla par z najm∏odszych kat. wie-
kowych (klasy IA, B i C – w zwiàzku z tylko jednà zg∏oszonà
parà w klasie IA, a wi´c najwy˝szej klasie kat. I wiekowej,
rozegrano rywalizacj´ w formule OPEN z udzia∏em par z klas
B i C) triumfowali reprezentanci Olsztyna, Stawigudy i Sie-
miatycz, wyprzedzajàc pary z Dobczyc, Wieliszewa, Pu∏aw
i To∏wina.

MMaammyy  MMiissttrrzzóóww  PPoollsskkii!!
Jak na tle roztaƒczonej Polski wypadli gospodarze – cz∏on-
kowie Zespo∏u Taƒca Ludowego „Promyki” – Instruktorzy –
Kamil Rzàca i Dariusz Skrzydlewski wystawili dziesi´ç par
rywalizujàcych zarówno w konkursie (kategoria wieko-
wa 7–9 lat) jak i w Mistrzostwach Polski (pozosta∏e szeÊç star-
szych kat. wiekowych). Bezsprzecznie najwi´kszym sukcesem
„Promyków” jest Mistrzostwo Polski wywalczone we wspa-
nia∏ym stylu przez Marcina Kaƒkowskiego i Zuzann´ Szmyt
(kat. II)! To trzeci tytu∏ mistrzowski w historii ZTL „Promy-
ki”! O podium otar∏y si´, zajmujàc 4. miejsca w swoich ka-
tegoriach, dwie kolejne „promykowe” pary – Jakub Rembel-
ski i Julia Kowalik (kat. IV) oraz Wiktor Jakóbczak i Agniesz-
ka Kowalik (kat. III). Dzi´ki tym wynikom Wieliszew mo˝e
przez kolejny rok okreÊlaç si´ mianem czwartego najsilniej-
szego oÊrodka taƒców Polskich (po Warszawie, Poznaniu i Pu-
∏awach)! Do pó∏fina∏u w kat. III dotarli Bartosz Bisialski i Ju-
lia Szmyt oraz Kamil Szymaƒski i Paulina Barabasz (kat. II).
1/8 fina∏u uda∏o si´ z kolei osiàgnàç startujàcym w kat. II Ka-
milowi Kaƒkowskiemu i Milenie Ignaciuk, Maciejowi Tobia-
szowi i Jagodzie Rydelek, Filipowi Fabisiakowi i Wiktorii Woj-
ciechowskiej oraz Bartoszowi Radzikowskiemu i Amelii Wron-

kiewicz. Âwietnie wypadli nasi najm∏odsi reprezentanci, star-
tujàcy w Konkursie dla kat. I: Dawid Jankowski i Natalia
Biegalewska (4. miejsce w Polsce w rywalizacji OPEN
oraz 2. w kat. IB). Gratulujemy!

WWssppaarrcciiee
Imprez´ mistrzowskiej rangi podwarszawski Wieliszew – je-
den z najmniejszych, ale i najpr´˝niejszych oÊrodków taƒca
polskiego w kraju, siedziba regionu centralnego Komisji ds.
Taƒców Polskich PS C.I.O.F.F, obejmujàcego województwo ma-
zowieckie – goÊci∏ po raz dziesiàty. Mazur 2017 uzyska∏ finan-
sowe wsparcie Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego
w ramach programu Kultura ludowa i tradycyjna. Projekt uzy-
ska∏ równie˝ dofinansowanie ze Êrodków Fundacji PGNiG
im. Ignacego ¸ukasiewicza. Sponsorem generalnym
Mistrzostw by∏a w tym roku firma HERON Property Pol-
ska Sp. z o.o., która od lat wspiera zarówno Mazura jak i in-
ne wydarzenia kulturalne i sportowe w Gminie Wieliszew.
WÊród partnerów Mistrzostw znalaz∏y si´: legenda wÊród pol-
skich zespo∏ów folklorystycznych – Zespó∏ PieÊni i Taƒca
„Âlàsk” im. Stanis∏awa Hadyny, od kilku sezonów fundujà-
cy warsztaty za najlepsze wykonanie mazura oraz Mazowiec-
ki Instytut Kultury. Wydarzeniu patronowa∏ po raz kolejny
taniecPOLSKA.pl – portal Instytutu Muzyki i Taƒca, a nad-
zór merytoryczny pe∏ni∏o tradycyjnie Stowarzyszenie Polska
Sekcja CIOFF® – Mi´dzynarodowej Rady Stowarzyszeƒ Folk-
lorystycznych, Festiwali i Sztuki Ludowej. Puchar dla najlep-
szej pary w kat.V ufundowa∏a z kolei Ma∏˝onka Prezydenta
RP Pani Agata Kornhauser-Duda. Na publicznoÊç, która przy-
by∏a w taneczny weekend 8–9 kwietnia do hali sportowej
przy Gimnazjum Gminnym im. Jana Paw∏a II w Wieliszewie,
czeka∏y nie tylko doznania artystyczne, ale równie˝ szansa
wygrania cennych nagród ufundowanych przez lokalnych
sponsorów – uczestnicy zabawy musieli wykazaç si´ wiedzà
na temat taƒców polskich oraz historii wieliszewskiego Ma-
zura, bioràc udzia∏ w kilku blokach konkursowych przepro-
wadzanych w sobot´ i niedziel´, a przedsmak zabawy mo˝-
na by∏o poczuç ju˝ w Êrod´, czwartek i piàtek na oficjalnym
profilu Wójta Gminy Wieliszew w serwisie facebook. Trady-
cyjnie publicznoÊç mog∏a zobaczyç wystaw´ fotograficznà,
na której zgromadzono archiwalne zdj´cia z wszystkich edy-
cji wieliszewskiego Mazura. Kolejna – 18. – ju˝ za rok!

nn OKW

Nad zmaganiami 250 zawodników czuwało 40 instruktorów, około 60 opie-
kunów oraz 8 s´dziów: s´dziowie eksperci Jan Łosakiewicz (s´dzia główny),
Hanna Chojnacka, Jarosław Wojciechowski, Mariusz Krupiƒski i Norbert Póê-
niewski, s´dziowie konsultanci Katarzyna Bilska i Aleksandra Rolska oraz s´-
dzia skrutiner Marek Wieremiejko. 140 tancerzy i tancerek wzi´ło udział w piàt-
kowych Ogólnopolskich Warsztatach Tanecznych, a około 70 zainteresowa-
nych zgromadziło Ogólnopolskie Sympozjum. Według statystyk sobotnià relacj´
na stronie www.mazur.wieliszew.pl Êledziło 3671 internautów (do 185 u˝yt-
kowników oglàdało relacj´ jednoczeÊnie), w tym 3597 z Polski, 41 z Niemiec, 11
z Litwy, 7 ze Stanów Zjednoczonych, 4 z Wielkiej Brytanii. 58% widzów inter-
netowych stanowiły kobiety, 42 % m´˝czyêni. Z kolei niedzielna transmisja zgro-
madziła przed komputerami / telewizorami / urzàdzeniami mobilnymi łàcz-
nie 3285 widzów (do 145 u˝ytkowników jednoczeÊnie), w tym 3219 z Polski,
po 17 z Niemiec i Wielkiej Brytanii oraz po 7 z Austrii, Belgii, Słowacji i Sta-
nów Zjednoczonych. 51% widzów stanowiły panie, zaÊ 49% panowie. Mate-
riał telewizyjny na antenie Kuriera Mazowieckiego wyemitowała tradycyjnie
TVP 3 Warszawa, Mazura relacjonowała równie˝ LTV Telewizja Legionowo.

MMaazzuurr   22001177  ww  ll iicczzbbaacchh

Projekt finansowany przez Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego
Projekt współfinansowany ze Êrodków Samorzàdu Województwa
Mazowieckiego „Powiat Legionowski – Stolica Kultury Mazowsza 2017” 
Projekt dofinansowany ze Êrodków Fundacji PGNiG im. Ignacego
Łukasiewicza (Polskiego Górnictwa Naftowego i Gazownictwa)

Organizatorzy Mistrzostw:
Gmina Wieliszew: OÊrodek Kultury w Wieliszewie, Referat Sportu Urz´du
Gminy Wieliszew • Gimnazjum Gminne im. Jana Pawła II 
• Zespół Taƒca Ludowego PROMYKI Wieliszew • Stowarzyszenie Wspierania
Kultury i Folkloru Polskiego

Współorganizator Mistrzostw:
Powiat legionowski

Partnerzy Mistrzostw:
Mazowiecki Instytut Kultury • Zespół PieÊni i Taƒca „Âlàsk” im. Stanisława
Hadyny

Patronat:
taniecPOLSKA (pl) – portal Instytutu Muzyki i Taƒca

Patronat merytoryczny:
Stowarzyszenie Polska Sekcja CIOFF®

Patronat medialny:
wolnasobota.pl • Gazeta Powiatowa • Gazeta Wieliszewska 
• Mazowieckie To i Owo • Legio24.pl

Sponsor generalny Mistrzostw:
Heron Property Polska Sp z o.o.

Sponsorzy Mistrzostw:
AdRepublic – sponsor Zespołu Taƒca Ludowego „Promyki” 
• RSJ HOUSE Sp. z o.o. • KRYSIAK Polska • Towarzystwo Budownictwa
Społecznego WIELISZEW Sp. z o.o. • Delikatesy IKA z Michałowa-Reginowa

Sponsorzy poszczególnych kategorii:
Stowarzyszenie Polska Sekcja CIOFF® • AG Complex Sp. z o.o. 
• ZBROCH ZPUH Usługi Transportowe i Drogowe • JARS Sp. z o.o. Polskie
Laboratoria Badawcze • Windsor Hotel **** • Hotel Narvil Conference & Spa 

WSPARLI NAS RÓWNIE˚:
Cydr Jabłkowy – WINI Krzysztof Winnicki, producent cydru znad Jeziora
Zegrzyƒskiego • Sante – producent zdrowej ˝ywnoÊci

SPONSORZY KONKURSU DLA PUBLICZNOÂCI:
Zakład Garma˝eryjny P.P.H. „DAREX” Dariusz Wardal Janówek • Hotel Narvil
Conference & Spa Serock • Delikatesy IKA z Michałowa-Reginowa 
• Best Western Airport Modlin Nowy Dwór Mazowiecki 
oraz Restauracja Piano • Bar Po Staremu w Łajskach 
• Centrum Szkoleniowo-Konferencyjne w Jachrance • Ars Garden – Centrum
Dekoracji Ogrodów i Wn´trz w Wieliszewie • Hotel Riviera**** 
oraz Restauracja Oran˝eria w Olszewnicy Nowej 
• WPUH „Sławek” w Topolinie • Hotel Windsor**** w Jachrance 
• OÊrodek Kultury w Wieliszewie

ki Wieliszew

Studio Mazura

Dawid Jankowski i Natalia Biegalewska z ZTL "Promyki" na podium Konkursu

Dobroczyƒcy Mazura 2017
Dariusz Skrzydlewski z Diamentowà Odznakà CIOFF
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BBiibblliiootteekkaa  ww  ¸̧aajjsskkaacchh                pprrooppoonnuujjee......  

WWaakkaaccjjee  zz  hhiissttoorriiàà  ww  ttllee
Gospodarcza historia Polski jest ma∏o znana. Histori´ trak-
tuje si´ przede wszystkim jako ciàg bitew i powstaƒ, ewen-
tualnie jako poczet w∏adców, królów i prezydentów. Tym-
czasem za wi´kszoÊcià wydarzeƒ historycznych stojà pie-
niàdze i to one sà motywem – mniej lub bardziej ukrytym
– dla ludzkich dzia∏aƒ. Dlatego chcia∏bym zaproponowaç
bli˝sze przyjrzenie si´ historii ekonomicznej naszego paƒ-
stwa.
Dla zainteresowanych tym tematem prawdziwà gratkà po-
winna byç ksià˝ka „Gospodarka Polski w XX wieku”, któ-
rej autorami sà Janusz Kaliƒski i Zbigniew Landau.Wiel-
kim atutem tej ksià˝ki jest j´zyk.Tematyka gospodarcza
potrafi byç nudna i niestrawna dla przeci´tnego czytel-
nika, ale w tym wypadku stykamy si´ raczej z p∏ynnà
i wartkà opowieÊcià, ni˝ z nu˝àcym zestawieniem liczb
i dat.

Prof. zw. dr hab. Janusz Kaliƒski (ur. 1942) jest pracow-
nikiem naukowym Szko∏y G∏ównej Handlowej. Zajmuje
si´ najnowszà historià gospodarczà Polski oraz historià go-
spodarczà XIX i XX wieku. Prof. zw. dr hab. Zbigniew Lan-
dau (ur. 1931) tak˝e zwiàzany jest ze Szko∏à G∏ównà Han-
dlowà. Specjalizuje si´ w historii II Rzeczypospolitej. Jest
autorem oko∏o 500 publikacji, w tym kilkudziesi´ciu ksià-
˝ek. Ma∏˝onka profesora – Irena Landau – znana jest dzie-
ciom jako autorka kilkudziesi´ciu ksià˝ek oraz kilkuset
s∏uchowisk radiowych oraz redaktorka czasopism dla m∏o-
dych czytelników, jak „P∏omyczek”, czy „MiÊ”.

Autorzy „Gospodarki Polski w XX wieku” dokonali sze-
rokiego opisu sytuacji na ziemiach polskich od czasu za-
borów, przez I wojn´ Êwiatowà, Drugà Rzeczypospolità
oraz II wojn´ Êwiatowà, a˝ po PRL oraz okres transforma-
cji ustrojowej (czyli po roku 1989). Oprócz ogólnej cha-
rakterystyki sytuacji gospodarczej, czytelnik znajdzie
w ksià˝ce tak˝e uwagi dotyczàce polityki ekonomicznej
w∏adz oraz sytuacji mieszkaƒców kraju.

Polska wkracza∏a w XX wiek podzielona pomi´dzy
trzech zaborców.W ka˝dym z zaborów ̋ y∏o si´ inaczej. Naj-
bardziej rozwini´ty i zaawansowany technologicznie by∏
zabór niemiecki. JednoczeÊnie w∏adze prowadzi∏y w nim
intensywnà polityk´ germanizacyjnà. Pod pewnymi
wzgl´dami najbiedniej si´ ˝y∏o ludziom w zaborze au-
striackim, ale niewàtpliwà zaletà braku zainteresowania
ze strony w∏adz by∏a doÊç du˝a swoboda polityczna i kul-
turalna. I wojna Êwiatowa spowodowa∏a wielkie straty
w gospodarce ziem polskich.W innych paƒstwach nie by-
∏y one tak du˝e, co spowodowa∏o pog∏´bienie zacofania
Polski w stosunku do innych krajów. Odrodzona II Rze-
czypospolita musia∏a walczyç o przetrwanie w ka˝dym
aspekcie, nie tylko militarnym. Godnà szacunku i zapa-
mi´tania jest postaç historyka i ekonomisty W∏adys∏awa
Grabskiego, który na poczàtku lat 20. zdo∏a∏ opanowaç kry-
zysowà sytuacj´ i skierowa∏ kraj na drog´ rozwoju.Wpro-
wadzi∏ on tak˝e nowà walut´, którà pos∏ugujemy si´
po dziÊ dzieƒ – z∏oty polski.

W roku 1929 rozpoczà∏ si´ najwi´kszy kryzys ekonomicz-
ny w dziejach, zwany Wielkim Kryzysem. Objà∏ on prak-
tycznie wszystkie paƒstwa – poza ZSRR. Polska zmaga∏a
si´ z jego skutkami do II wojny Êwiatowej. W drugà po-
∏ow´ XX wieku Polska wkroczy∏a jako paƒstwo o ustro-
ju wzorowanym na ustroju ZSRR, skurczone na wschodzie,
ale przesuni´te na zachód. Niepodwa˝alnym pozytywnym
elementem tamtych czasów by∏o usuni´cie analfabetyzmu,
industrializacja i powojenna odbudowa. W pierwszej po-
∏owie lat 70. Polska nale˝a∏a do grupy najszybciej rozwi-
jajàcych si´ krajów Êwiata ze Êrednim rocznym wzro-
stem 10%. Jednak ostatecznie gospodarka PRL okaza∏a
si´ byç niewydolna, co przyczyni∏o si´ do bankructwa sys-
temu. Reformy lat 90. przynios∏y efekty gospodarcze, lo-
kujàc nasz kraj na czele paƒstw postkomunistycznych. Jed-
nak gwa∏towne przejÊcie do gospodarki rynkowej spowo-
dowa∏o ogromne koszty spo∏eczne oraz likwidacj´, w du˝ej
mierze, przemys∏u. Obecnie ̋ yjemy w XXI wieku. Jak b´-
dzie wyglàda∏a dalsza sytuacja Polski? Historia dzieje si´
na naszych oczach...

nn Piotr K.
Janusz Kaliƒski, Zbigniew Landau, „Gospodarka Polski w XX wieku”, Polskie Wy-
dawnictwo Ekonomiczne, Warszawa 1999.

MMII¢¢DDZZYY  LLIITTWWÑÑ  AA KKOORROONNÑÑ  
––  kkoonncceerrtt  WWiikkttoorraa  SSzzaa∏∏kkiieewwiicczzaa  
Legenda białoruskiej poezji Êpiewanej – „Bard Wielkiego Ksi´stwa
Litewskiego” wystàpił w piàtkowy wieczór, 21 kwietnia br., w sali
koncertowej im. Krzysztofa Klenczona w Wieliszewie, z programem,
w którym usłyszeliÊmy nostalgiczne echa polsko-białorusko-
˝ydowskiego pogranicza kulturowego. 

TTWWÓÓRRCCZZAA  NNAATTUURRAA  DDRREEWWNNAA
W marcu w galerii przechodniej GCK w Łajskach mogliÊmy podziwiaç
oryginalne rzeêby, obrazy i fotografie Ewy Michalik. Wernisa˝ prac był
jednoczeÊnie okazjà do przekazania wykonanego przez „Słomianego
Twórc´” – pana Mieczysława Krzymowskiego – modelu zabytkowej kaplicy
Kamieƒskich znajdujàcej si´ w Wieliszewie. 

RROOZZSSTTRRZZYYGGNNII¢¢CCIIEE  KKOONNKKUURRSSUU
WWIIEELLKKAANNOOCCNNEEGGOO  NNAA  NNAAJJ¸̧AADDNNIIEEJJSSZZYY
KKOOSSZZYYKK  WWIIEELLKKAANNOOCCNNYY
To ju˝ 6. edycja Wielkanocnego Konkursu Plastycznego, w którym tym
razem ocenialiÊmy najpi´kniejsze koszyki wielkanocne – w sumie w galerii
przechodniej GCK w Łajskach pojawiło si´ kilkanaÊcie interesujàcych prac.
MogliÊmy je podziwiaç w dniach 11–24 kwietnia br., a organizatorzy
zdecydowali si´ oceniç prace w 5 kategoriach wiekowych, dzi´ki czemu
wyodr´bniono (i nagrodzono!) prace przedszkolaków.

ZZAA  NNAAMMII......

PPrrzzeeddsszzkkoollaa::
1. Tymoteusz Leon Ksià˝yk, Zegrze – „Butelkowy

koszyk z kurkà” 
2. Klaudia Kaca, Wieliszew – „Koszyczek

wielkanocny”
3. Grupa Przedszkolna „˚abki” z Olszewnicy Starej

KKllaassyy 00––IIIIII::
1. Grupa 0C Zespó∏ Szkó∏ w ¸ajskach – „Koszyk

Wielkanocny”
2. Agata Obidziƒska, Olszewnica Stara
3. Sylwia Ernest, Wieliszew – „Wielkanoc”
KKllaassyy IIVV––VVII::
1. Âwietlica w Krubinie – „LeÊny Koszyk

Wielkanocny”
2. Zuzanna Obidziƒska, Olszewnica Stara

GGiimmnnaazzjjaa::
1. Julia Trzaskoma, Gminne Gimnazjum im. Jana

Paw∏a II w Wieliszewie
2. Wiktoria Drozd, Krubin
3. Weronika Drozd, Krubin

OOssoobbyy  ssttaarrsszzee::
1. Katarzyna Ksià˝yk – „Koszyk wiejska kurka

z jajami”, Zegrze

To druga wizyta Wiktora Sza∏kiewicza w Wie-
liszewie, po raz kolejny na zaproszenie mi∏o-
Ênika Kresów, mieszkaƒca Wieliszewa – Dariu-
sza ˚ukowskiego. Podobnie jak przed 9 laty,
w kameralnej atmosferze (koncert zgromadzi∏
oko∏o 30 s∏uchaczy) wys∏uchaliÊmy wiàzanki
Êwietnych piosenek przeplatanych niezrówna-
nym, kresowym dowcipem. W piosenkach Wik-
tora Sza∏kiewicza brzmià nuty czasów, kiedy to
w Grodnie obok siebie ˝yli przedstawiciele
trzech kultur: Polacy, Bia∏orusini i ˚ydzi, two-
rzàc niepowtarzalny klimat Kresów Rzeczypo-

spolitej. W twórczoÊci Sza∏kiewicza jest miej-
sce równie˝ dla wieszczów – Mickiewicza, S∏o-
wackiego czy Fredry, i nie ma w tym nic pre-
tensjonalnego. Wyczuwamy bowiem, ̋ e echa
tamtych czasów pozosta∏y za Bugiem i Nie-
mnem, w jakiÊ sposób zakonserwowane
w Êwiecie Sza∏kiewicza, wcià˝ nieco odizolo-
wanym od zmian – nie tylko ekonomicznych
– jakie przez ostatnie 17 lat zasz∏y nad Wis∏à.
Nieco egzotyczny dla wspó∏czesnych Polaków,
ale jak˝e naturalny dla mieszkaƒców dawnych
Kresów i wszelkich regionów pogranicza kul-

turowego Europy Ârodkowej czy choçby Ba∏-
kanów, wydaje si´ byç równie˝ specyficzny ̋ y-
ciowy pragmatyzm. W twórczoÊci Sza∏kiewicza
wià˝e si´ on z przywiàzaniem do tematyki ˝y-
cia codziennego ludzi, którzy czujà znaczàcà
wi´ê z ojczystà ziemià, potrafià jasno wskazaç
swojà narodowoÊç, ale jednoczeÊnie uwa˝ajà
˝ycie: mi∏oÊç, Êpiew, taniec, wychowanie
dzieci za wa˝niejsze od niekoƒczàcych si´ wo-
jen, zmieniajàcych si´ okupacji i nast´pujàcych
po sobie kolejno w∏adz. Dzi´ki temu przetrwa-
li na Kresach, a one wraz z nimi.

Na zorganizowanym 16 marca br. wernisa-
˝u spotka∏y si´ zarówno osoby znajàce i ce-
niàce twórczoÊç pani Ewy Michalik, jej bliscy
i przyjaciele, jak i znajomi pana Mieczys∏awa
Krzymowskiego, pensjonariusze oraz pracow-
nicy legionowskiego Domu Kombatanta: dy-
rektor Anna Kaczmarek i wspó∏pracujàca ze
„S∏omianym Twórcà”, prowadzàca terapi´ za-
j´ciowà Ewa Król. Podczas wernisa˝u nastà-
pi∏o uroczyste przekazanie wykonanego z za-
pa∏ek modelu Kaplicy Grobowej Kamieƒskich
znajdujàcej si´ na wieliszewskim cmentarzu,
której niedawno przywrócono pierwotny
wyglàd. Finalnie model zabytku wystawiony
zostanie w wie˝y wieliszewskiego koÊcio∏a.
Na razie b´dzie mo˝na go oglàdaç w GCK
w ¸ajskach. 
Tworzywem swoich prac Ewa Michalik, miesz-
kanka Komornicy, uczyni∏a drewno – materia∏
majàcy w sobie ciep∏o, kryjàcy wiele niespo-
dzianek, które ujawniajà si´ podczas obrób-
ki. Nie Êcina drzew – kupuje opa∏owe, wysu-
szone. Czasem wynajduje dryfujàce w Narwi
kawa∏ki wypolerowanego przez wod´ i nad-
gryzionego z´bem czasu drewna i doprawia
skrzyd∏a anio∏om. Rzeêbi ludzkie postaci, zwy-
kle minimalistyczne w formie. Kilkoma ̋ ∏obie-

niami d∏uta, ci´ciami pi∏y, wykorzystujàc na-
turalnà struktur´ materia∏u, wyczarowuje syl-
wetki – nieprecyzyjne w szczegó∏ach kszta∏ty,
pozostawiajàce miejsce dla indywidualnej in-
terpretacji. Symbolicznie zaznaczone kontury
postaci nie odbierajà rzeêbom ekspresji, raczej
jà pot´gujà. Czasami pani Ewa decyduje si´
na kolory: czerwony, brunatny, zielony, bia∏y
czy ̋ ó∏ty, które podkreÊlajà prostot´ i minima-
lizm rzeêb. Wystaw´ 47 intrygujàcych rzeêb
dope∏ni∏y 4 obrazy malowane tradycyjnie
na p∏ótnie, 3 malowane na desce oraz 10 fo-
tografii – owoc spacerów po lesie i brzegiem
jeziora Zegrzyƒskiego. 
Pasjà Mieczys∏awa Krzymowskiego, pensjona-
riusza Domu Kombatanta w Legionowie, jest
tworzenie s∏omianych obrazów – stàd jego
przydomek „S∏omiany twórca”. Prace pana
Mieczys∏awa mieliÊmy okazj´ podziwiaç
w murach GCK w ¸ajskach w trakcie wysta-
wy w maju 2015 roku. Od wielu lat amator-
sko zajmuje si´ równie˝ wykonywaniem
z zapa∏ek modeli charakterystycznych obiek-
tów architektonicznych. Dla Gminy Wieliszew
wykona∏ model grobowca rodziny Kamieƒ-
skich – jedynego zachowanego zabytku
w Wieliszewie.
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z Komornicy

Mieczysław Krzymowski
i jego model kaplicy

z zapałek

Ewa Michalik odbiera
gratulacje od goÊci

wernisa˝u
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13.05. (sobota), godz. 16.00
UU RR OO CC ZZ YY SS TT EE   OO BB CC HH OO DD YY

14.05. (niedziela), godz. 7.30
BB II EE GG

RRUUNN44FFUUNN
Edycja 2017 odb´dzie si´ w Komornicy w Gminie Wieliszew.
Przeszkody naturalne, piach, b∏oto, lasy oraz ró˝nego rodzaju
sztuczne utrudnienia zapewnià wspania∏à zabaw´ zarówno
poczàtkujàcym jak i zaawansowanym zawodnikom.
Gdzie: Komornica Liceum Ogólnokszta∏càce w Komornicy
Zapisy: www.czasomierzyk.pl 

CCHHCCEESSZZ  ZZAACCZZÑÑåå  BBIIEEGGAAåå??  
CCHHCCEESSZZ  BBIIEEGGAAåå  LLEEPPIIEEJJ??
Przyjdê na spotkania z Mateuszem Jasiƒskim – maratoƒczykiem,
ultramaratoƒczykiem, trenerem biegania, propagatorem
zdrowego trybu ˝ycia, twórcà portalu www.trenerbiegania.pl

Spotkanie 1.
1155  mmaajjaa  ((ppoonniieeddzziiaa∏∏eekk))  oo ggooddzziinniiee 1199..0000
sala im. Krzysztofa Klenczona w Wieliszewie 
„Pokochaç bieganie, czyli… jak zaczàç biegaç zdrowo, 
bezpiecznie i dla przyjemnoÊci”.

Spotkanie 2.
2222  mmaajjaa  ((ppoonniieeddzziiaa∏∏eekk))  oo ggooddzziinniiee 1199..0000
sala im. Krzysztofa Klenczona w Wieliszewie
„Jak skutecznie i zdrowo biç swoje rekordy ˝yciowe na ka˝dym
dystansie –  recepta na sukces”.

Zapraszajà Wójt Gminy Wieliszew 
oraz Stowarzyszenie „M∏odzi dla Rozwoju – eMka”. 
WW ss tt ´́ pp   ww oo ll nn yy !!

NNIIEETTYYPPOOWWAA  BBAABBAA  JJEESSTTEEMM
Maj kojarzymy z Dniem Matki. Z tej okazji zapraszamy na wyjàtkowy wieczór w sali
im. Klenczona w Wieliszewie – na spotkanie autorskie z Annà Seniuk (matkà)
i Magdalenà Ma∏eckà-Wippich (córkà), autorkami ksià˝ki „Nietypowa baba jestem”. 
Piàtek, 12 maja, godz. 19.00, wst´p wolny i mo˝liwoÊç kupienia ksià˝ek z autografami!

Choç dla rzeszy Polaków na zawsze pozostanie niezapomnianà Madzià Karwowskà z „Czterdziestolatka”,
to przecie˝ zagra∏a w swoim ˝yciu setki innych ról, takich jak: Pch∏a Szachrajka, wytworna Natasza czy
szalona panna Tutli Putli, a mo˝e seksbomba czasów szarego PRL-u, nieÊmia∏a studentka, i dziewczyna
o wielu sportowych pasjach? Kim jeszcze oka˝e si´ dla czytelników tytu∏owa „Nietypowa Baba”? Oto
niezwyk∏e spotkanie dwóch kobiet i – chcia∏oby si´ dodaç – nowa jakoÊç w literaturze. Rozmowa matki
i córki. Kto spodziewa si´ jednak „rozmowy-rzeki” lub biografii w klasycznym wydaniu – odejdzie
z kwitkiem. Ksià˝ka wymyka si´ bowiem tego rodzaju klasyfikacjom. A tak zrecenzowa∏ jà Mariusz
Szczygie∏: „Ta rozmowa matki z córkà by∏a z góry skazana na przegranà: rozmówczyni znana jest jako
osoba ma∏o wylewna i wycofana, wywiadujàca – robi∏a to po raz pierwszy w ˝yciu. Porozmawia∏y i wysz∏a
z tego wspania∏a, fascynujàca ksià˝ka. Do tego o mojej ulubionej aktorce”.

GGMMIINNNNEEGGOO  ÂÂWWII¢¢TTAA  SSTTRRAA˚̊AAKKAA
Program

ggooddzz.. 1166..0000 – msza Êw. w parafii Êw. Bart∏omieja
w Janówku. 
Po mszy Êw. przemarsz pod remiz´ OSP
w Janówku Pierwszym, gdzie odb´dzie si´
uroczysty apel i otwarcie nowego budynku
OSP Janówek – Góra.

ggooddzz.. 1188..0000 – zwiedzanie remizy, uroczysty tort, stra˝acka
grochówka.

15.05. (poniedzia∏ek), godz. 19.00 | 22.05 (poniedzia∏ek), godz. 19.00
SS PP OO TT KK AA NN II EE   ZZ   TT RR EE NN EE RR EE MM

12.05. (piàtek), godz. 19.00
SS PP OO TT KK AA NN II EE   AA UU TT OO RR SS KK II EE

PPRRZZEEDD  NNAAMMII iimmpprreezzyy  pplleenneerroowwee  nnaa  tteerreenniiee  GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww

organizatorzy:

PPRRZZEEDD  NNAAMMII  ww  ssaallii  iimm..  KKlleenncczzoonnaa
Sesja dla magazynu
„Kobieta i ˚ycie”
kwiecieƒ 2017 
fot. Monika Motor,
stylizacja G.Bloch, 
makija˝ J.Jaskółka,
fryzjer E.Pieczarka
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„SiE4E” 
– program Erasmus+
OOssttaattnniiaa  wwyymmiiaannaa  mm∏∏ooddzziiee˝̋yy
ii nnaauucczzyycciieellii  ww rraammaacchh  pprroojjeekkttuu
„„SSiiEE44EE””  pprrooggrraammuu  EErraassmmuuss  ++,,
ww kkttóórryymm  GGmmiinnnnee  GGiimmnnaazzjjuumm  
iimm..  JJaannaa  PPaaww∏∏aa IIII uucczzeessttnniicczzyy
oodd ppaaêêddzziieerrnniikkaa 22001155  rr..,,  ooddbbyy∏∏aa  ssii´́
ww ddnniiaacchh 2266––3311  mmaarrccaa 22001177  rr..
ww ZZnnoojjmmoo,,  mmaalloowwnniicczzoo  ppoo∏∏oo˝̋oonneejj
mmiieejjssccoowwooÊÊccii  ww CCzzeecchhaacchh..

Trzydziestu jeden uczniów i szeÊciu nauczycieli sp´dzi∏o
wspania∏y, owocny tydzieƒ z uczniami i nauczycielami
z W∏och i Czech. Zapraszamy do zapoznania si´ z zapiska-
mi poszczególnych uczestników. Projekt koordynowa∏a El˝-
bieta Wyszyƒska.

DDZZIIEE¡¡  PPIIEERRWWSSZZYY
Pozdrowienia z Pragi! Na ostatnim etapie przygody z Era-
smusem spotkaliÊmy si´ z naszymi przyjació∏mi w Cze-
chach. B´dàc u naszych po∏udniowych sàsiadów nie mo-
gliÊmy nie odwiedziç ich stolicy. Praga powita∏a nas prze-
pi´knà, s∏onecznà, wiosennà pogodà, ukazujàc wszystkie
swoje uroki. Przede wszystkim miasto to oczarowa∏o nas
tym, ˝e tak pi´knie przesz∏oÊç miesza si´ tu ze wspó∏cze-
snoÊcià. Obok zabytkowych budowli przy uroczych bruko-
wanych uliczkach powsta∏y nowoczesne budynki, które ∏ad-
nie wpasowa∏y si´ w krajobraz miasta. ZazdroÊcimy Cze-
chom, ˝e ich zabytkowe budowle, np. jak Most Karola
przetrwa∏y stulecia i nie by∏y zniszczone przez wojenne za-
mieszki, tak jak wi´kszoÊç warszawskich domów i zabyt-
ków. Wszyscy stwierdziliÊmy, ˝e kiedyÊ na pewno jeszcze
wrócimy do Pragi, która oczarowa∏a nas swoim urokiem.
Mo˝e nast´pnym razem zrobimy to z rodzicami albo przy-
jació∏mi. nn Jula Szmyt, Dominika Antczak

DDZZIIEE¡¡  DDRRUUGGII
Drugi dzieƒ wymiany w Czechach sp´dziliÊmy w szkole.
Materia∏y zebrane na wycieczce w Pradze, takie jak krót-
kie filmiki i zdj´cia wykorzystaliÊmy do zrobienia plaka-
tów oraz filmów. Mia∏y one na celu ukazanie najpi´kniej-
szych miejsc stolicy Czech. Wspólna praca zbli˝y∏a nas
do siebie, ale równie˝ dzi´ki niej poznaliÊmy du˝o czeskich
i w∏oskich s∏ów. Ten pracowity dzieƒ wyda∏ pi´kne „owo-
ce” dokumentujàce cele projektu, które – mamy nadzie-
j´ – uka˝à si´ niebawem. nn Weronika Kwiatkowska

DDZZIIEE¡¡  TTRRZZEECCII
Nast´pnego dnia, w Êrod´, zebraliÊmy si´ o godz. 9.00
przed szko∏à. Rozpocz´liÊmy go od wykonania zadaƒ przy-
gotowanych przez naszych czeskich kolegów. Dzi´ki nim
mogliÊmy poznaç Znojmo i jego histori´. Nasi przewodni-
cy idealnie spe∏nili si´ w swojej roli. Oko∏o godz. 12.00 mie-
liÊmy przerw´ na lunch. Po obiedzie ruszyliÊmy na dalsze
zwiedzanie, tym razem przeszliÊmy przez znojemskie pod-
ziemia. Razem z przewodniczkà zag∏´biliÊmy si´ w ich hi-
stori´. ChodziliÊmy po ciemnych zakamarkach lochów,
gdzie mogliÊmy zobaczyç ,,szkielety” trzymanych tutaj
przed laty ludzi i figur´ przewodnika, który pomaga od-
naleêç drog´ zagubionym. Po wyjÊciu z tuneli spotkaliÊmy
si´ z naszymi kolegami – opiekunami, z którymi mogliÊmy
poznaç wiele ciekawych i uroczych miejsc tego miasta.

nn Asia Grzymkowska

DDZZIIEE¡¡  CCZZWWAARRTTYY
Drugi dzieƒ w szkole. Po zwiedzeniu Znojmo kolejny dzieƒ
sp´dziliÊmy w szkole. Filmy i zdj´cia, które robiliÊmy
w Znojmo, wykorzystaliÊmy do wykonania plakatów, video
i galerii zdj´ç. Mia∏y one zobrazowaç pi´kno morawskie-
go miasteczka. By∏a to kolejna Êwietna okazja do szlifo-
wania j´zyka i doskonalenia umiej´tnoÊci pracy zespo∏o-
wej. Przeglàdajàc zdj´cia i filmiki mieliÊmy wiele okazji
do Êmiechu. Mimo problemów natury technicznej nie stra-
ciliÊmy dobrego humoru. Praca zbli˝y∏a nas do siebie.
Po powrocie do domu b´dziemy mieli wiele wspania∏ych
wspomnieƒ! nn Natalia Wójcik

PPOODDSSUUMMOOWWAANNIIEE
Ostatnie spotkanie w ramach programu Erasmus+ by∏o
okazjà do poznania czeskiej kultury i kuchni, a tak˝e zo-
baczenia pi´knego regionu po∏udniowych Czech. Trafili-
Êmy na wspania∏à pogod´, która utrzymywa∏a si´ przez ca-
∏y pobyt w Znojmie. Program wymiany opiera∏ si´ na zwie-
dzaniu, po∏àczonym ze zbieraniem materia∏ów
multimedialnych. Nast´pnie uczniowie pracowali w mi´-
dzynarodowych grupach nad zdj´ciami, filmami i plaka-
tami.Wspólne wykonywanie zadaƒ bardzo nas zbli˝y∏o. Po-
znaliÊmy warunki nauki w szkole naszych czeskich kole-
gów i ich codzienne ˝ycie.

Ostatniego dnia ̋ egnaliÊmy si´ z naszymi czeskimi i w∏o-
skimi kolegami nie ukrywajàc wzruszenia i ∏ez.

nn  

Pomimo niesprzyjajàcej aury,
na kolejne warsztaty r´kodzielni-
cze do skrzeszewskiej remizy jak
zwykle przyby∏o liczne grono
uczestników. Po raz kolejny zaj´-
cia zosta∏y sfinansowane z fundu-
szu so∏eckiego wsi Skrzeszew.
Tym razem tematem przewod-
nim by∏o tworzenie ozdób wielka-
nocnych – technikà filcowania
na sucho. Uczestnicy stan´li
przed niezwykle trudnym zadaniem. Za pomocà specjalistycznych
obsadek zawierajàcych ostre ig∏y do filcowania, powoli nanosili
na styropianowe jaja kolejne warstwy we∏ny czesankowej. Przybli˝-
my zatem, na czym w∏aÊciwie polega ta technika, znana praktycz-
nie na ca∏ym Êwiecie i u˝ywana po dziÊ dzieƒ?

Otó˝, jak wiadomo, filc jest najstarszà tkaninà, jakà zna cz∏owiek.
W dodatku jest wyrobem uzyskanym bez dziania i tkania. W∏ókna
we∏ny uk∏ada si´ warstwami, nast´pnie mocno ubija – foluje, co pro-
wadzi do uzyskania jednolitej zwartej masy. Proces ten nazywa si´
spilÊnianiem bezpoÊrednim i w jego wyniku otrzymuje si´ filce bi-
te. Natomiast poprzez spilÊnianie samej powierzchni warstwy w∏ó-
kien we∏nianych (runa) uzyskuje si´ filce tkane. I takiej w∏aÊnie
techniki podczas warsztatów uczyli si´ uczestnicy. Za pomocà spe-
cjalnie naci´tych igie∏, w procesie ig∏owania przebijali kolejne war-
stwy w∏ókien przeszywajàc je i wzmacniajàc wyrób. Powoli, w ca∏-
kowitym skupieniu powstawa∏y filcowane jaja – pisanki – w ró˝nym
stylu. Zauwa˝alne by∏y zarówno wersje tradycyjne: od koszyczków
wielkanocnych, przez warstwowe pisanki, po bardziej abstrakcyj-
ne, kolorowe i odwa˝niejsze formy.

W koƒcowym etapie uczestnicy skomponowali swoje arcydzie∏a
w formie stroików – wieƒców z naturalnej wierzbiny, przyozdabia-
jàc swoje prace wstà˝kami, piórkami i kolorowymi jajeczkami
na gniazdkach z sizalu. Po raz kolejny mieszkaƒcy Skrzeszewa wy-
kazali si´ niesamowità kreatywnoÊcià, zapa∏em i ch´cià do tworze-
nia r´kodzie∏a. nn Ewa Wojarska, Justyna Urgacz

Tradycyjnie jak co roku w bu-
dynku OSP Skrzeszew odby∏y
si´ warsztaty florystyczne o te-
matyce wielkanocnej. Zaj´cia fi-
nansowane z Funduszu So∏eckie-
go poprowadzi∏a Alicja Kowal-
ska. Po raz kolejny frekwencja
dopisa∏a, dlatego warsztaty by-
∏y realizowane w dwóch grupach.
¸àcznie wzi´∏o w nich udzia∏
60 osób.

nn Wspólnota Skrzeszewska

FFIILLCCOOWWAANNEE  JJAAJJAA  ––  OOZZDDOOBBYY  WWIIEELLKKAANNOOCCNNEE

SSTTRROOIIKKII  WWIIEELLKKAANNOOCCNNEE
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23 marca 2017 roku uczniowie Gminnego Gimnazjum im. Jana Paw-
∏a II w Wieliszewie zaprosili Klub Seniora z ¸ajsk na monta˝ s∏ow-
no-muzyczny, który poÊwi´cony zosta∏ kobiecie. Ka˝da okazja wy-
daje si´ w∏aÊciwà do przybli˝enia kobiecych sylwetek poprzez po-
ezj´ i Êpiew… Od wieków p∏eç pi´kna zachwyca poetów, artystów
i pozostaje odwiecznà tajemnicà. Jak mówi∏ poeta: 
„A ˝e Pan Bóg jà stworzy∏, a szatan op´ta∏,
Jest wi´c odtàd na wieki i grzeszna i Êwi´ta…”
Obecne panie i panowie odnaleêli w prezentowanych utworach wie-
le zabawnych i Êmiesznych prawd o kobiecie i jej ˝yciu. Program
artystyczny ukaza∏ wa˝nà rol´ m´˝czyzny, który wiernie trwa przy bo-
ku ukochanej. Przepi´kne piosenki w wykonaniu m∏odzie˝y
przy akompaniamencie pani Ireny Jacenko przenios∏y zgromadzo-
nych goÊci w lata ich m∏odoÊci. Nastrojowa i wzruszajàca gra
na skrzypcach Jakuba Stawinogi pozwoli∏a na chwil´ zamyÊlenia
i wspomnieƒ.

By∏ to niezwyk∏y wieczór, który na d∏ugo pozostanie w pami´ci
uczniów gimnazjum. nn Małgorzata Ostrowska

WW ppiieerrwwsszzyy  wweeeekkeenndd  kkwwiieettnniiaa  bbrr..
WWiieelliisszzeeww  ssttaa∏∏  ssii´́  ÊÊwwiiaattoowwàà  ssttoolliiccàà
ppssiicchh  zzaapprrzz´́ggóóww..  NNaa ssttaarrcciiee  ssttaann´́llii
nnaajjlleeppssii  zzaawwooddnniiccyy  ii iicchh  ppssyy  zz PPoollsskkii,,
¸̧oottwwyy,,  LLiittwwyy  ii EEssttoonniiii,,  kkttóórrzzyy  pprrzzeezz
ddwwaa  ddnnii  rryywwaalliizzoowwaallii  nnaa mmaalloowwnniicczzyycchh
ttrraassaacchh  ww WWiieelliisszzeewwiiee..  WW iimmpprreezziiee
wwyyssttaarrttoowwaa∏∏oo  ppoonnaadd 110000  zzaawwooddnniikkóóww,,
ww ttyymm  mmeeddaalliiÊÊccii  MMiissttrrzzoossttww  ÂÂwwiiaattaa
ii EEuurrooppyy  oorraazz  ddeebbiiuuttaannccii,,  kkttóórrzzyy  sswwooiicchh
ssii∏∏  pprróóbboowwaallii  mm..iinn..  ww BBiieegguu  zz PPsseemm
oo PPuucchhaarr  WWóójjttaa  GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww..
Jednà z gwiazd zawodów bez wàtpienia by∏a mistrzyni Êwiata
w bikejoringu Agnieszka Jarecka, która potwierdzi∏a wysokà
form´ odbierajàc nagrod´ dla najszybszego zaprz´gu.W imprezie
wystartowa∏o wielu zagranicznych zawodników, którzy chwalili
sobie organizacj´, trasy oraz atmosfer´ panujàcà podczas
Wieliszew Cup.

– To by∏ nasz pierwszy wyÊcig w tym sezonie! Bardzo dobra
organizacja, mi∏a i ciekawa trasa, wysoki poziom zawodników

– powiedzia∏ Paulius Stravinskas z Litwy, dodajàc, ˝e to jeden
z tych weekendów, który chcemy ˝eby nigdy si´ nie koƒczy∏!

Organizatorem zawodów Wieliszew Cup – Puchar Âwiata
w wyÊcigach psich zaprz´gów by∏ Klub Sportowy Alaska we
wspó∏pracy z Gminà Wieliszew, Polskim Zwiàzkiem Sportów Psich
Zaprz´gów oraz Mi´dzynarodowà Federacjà Sportów Psich
Zaprz´gów (IFSS). Szczegó∏owe informacje o zawodach dost´pne
sà na stronie www.alaska.org.pl nn Bartłomiej Sobecki

DDRRUU˚̊YYNNAA  PPIIŁŁKKAARRSSKKAA  ZZ WWIIEELLIISSZZEEWWAA  
WW  FFIINNAALLEE  TTUURRNNIIEEJJUU  TTRROOFFEEOO  AADDRRIIAATTIICCOO

Chcàc podkreÊliç koniecznoÊç zdobywania nowych doÊwiadczeƒ,
mo˝na sparafrazowaç polskie powiedzenie, ˝e trzeba z niejednego
pieca zjeÊç chleb. Idàc tym Êladem, zawodnicy z FDA Wieliszew po-
stanowili spróbowaç pizzy, gdy˝ w tym roku zawitali na w∏oskim
turnieju Trofeo Adriatico.
Odbywa∏ si´ on w nadmorskim kurorcie Rimini, nad Morzem Ad-
riatyckim.W ró˝nych grupach wiekowych zebra∏o si´ tam oko∏o 160
dru˝yn, g∏ównie z Niemiec i W∏och. FDA wystawi∏o 3 zespo∏y, któ-
re rywalizowa∏y na ró˝nych boiskach. Po zesz∏orocznych sukcesach
w turnieju monachijskim oczekiwania by∏y du˝e. Pomimo znacz-
nej odleg∏oÊci nasi zawodnicy mogli liczyç na doping rodziców, któ-
rzy towarzyszyli im podczas spotkaƒ. S∏oneczna pogoda, wysoka
temperatura oraz mocne wsparcie kibiców rozgrzewa∏o pi∏karzy
do walki. Zawodnicy w fazie grupowej musieli przywyknàç
do w∏oskiego stylu gry znanego z fauli, prowokacji i wyk∏ócania
si´. Zagryzali z´by doÊwiadczajàc stronniczoÊci s´dziów, ale na ko-
niec uda∏o si´ zjeÊç tà „twardà pizz´” i dzi´ki korzystnemu bilan-
sowi bramek pierwszy zespó∏ Wieliszewa, w kategorii U-11, zakoƒ-
czy∏ ten etap na 1 miejscu.

Drugi zespó∏ w innej grupie zajà∏ 3 miejsce.
Kolejna faza turnieju to trzy mecze: dwa z w∏oskimi dru˝ynami

i jeden z niemieckim zespo∏em. Wymagajàce starcia z W∏ochami,
których kultura gry ró˝ni si´ od tego co znamy, dajà nam zwyci´-
stwo i remis. Decydujàce spotkanie z Niemcami, którzy grajà fut-
bol podobny do naszego, da∏o nam zwyci´stwo i awans do fina∏o-
wej czwórki najlepszych zespo∏ów w kategorii U-11. Druga dru˝y-
na w ramach swojej grupy zaje∏a 3 miejsce po dwóch pora˝kach
i zwyci´stwie.W mi´dzyczasie dopingowaliÊmy równie˝ trzecià dru-
˝yn´ z Wieliszewa, grajàcà w kategorii U-12, która w swojej grupie
zaj´∏a 4 miejsce.

Niedzielne fina∏y to kolejna dawka emocji. Goràca aura i g∏oÊny
doping zagrzewa∏ naszych zawodników do walki – bilans tej rundy
to remis i dwie pora˝ki, co ostatecznie da∏o dru˝ynie FDA Wieli-
szew 4 miejsce w wielkim finale. Mecze by∏y na wyrównanym po-
ziomie, s´dziowanie w tej rundzie nie budzi∏o ˝adnych zastrze˝eƒ,
wszystko rozstrzygn´∏o si´ w nogach, g∏owach i sercach zawodników.
Wszyscy zdobyli nowe, ciekawe doÊwiadczenia i potwierdzili, ˝e pol-
ski futbol jest na wysokim poziomie.

Oprócz rozgrywek, zawodnicy mogli codziennie korzystaç ze spe-
cja∏ów w∏oskiej kuchni, chodziç na pla˝e i zwiedzaç miasto. Zaprzy-
jaênili si´ z czeskimi zawodnikami, którzy mieszkali w tym samym
hotelu. Pogoda sprzyja∏a i wszyscy wrócili opaleni.

Bardzo chcieliÊmy podzi´kowaç wszystkim, którzy przyczynili si´
do zorganizowania tego wyjazdu. Dzi´kujemy rodzicom za obecnoÊç
i doping. Kadrze za przygotowanie i opiek´ podczas ca∏ego wyjaz-
du. Nadal pozostaje nieÊmia∏e i otwarte pytanie – gdzie za rok?

nn Fani FDA

Wieliszew Cup
– Puchar Âwiata
– pierwszy raz
w Wieliszewie 

Agnieszka
Jarecka

mistrzyni
Êwiata

w bikejoringu 

BBYYåå  KKOOBBIIEETTÑÑ,,  BBYYåå KKOOBBIIEETTÑÑ……

Ka˝dego roku 22 kwietnia obchodzony jest na ca∏ym Êwiecie Dzieƒ
Ziemi. W tym dniu Przedszkole Samorzàdowe Nr 2 w Wieliszewie
zorganizowa∏o Olimpiad´ Przedszkolaków pod has∏em „DZIE¡
ZIEMI NA SPORTOWO”, która odby∏a si´ w hali sportowej.
Olimpiad´ zaszczycili swojà obecnoÊcià: Pawe∏ Kownacki – Wójt
Gminy Wieliszew, radni Gminy: Gra˝yna Kwiatkowska i Jacek Ku-
ciƒski, kierownik Referatu Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa
– Agnieszka Mitjans-Sza∏apska, przewodniczàcy Wspólnoty grun-
towej dla zagospodarowania wsi Wieliszew – Andrzej Zalewski
oraz goÊç specjalny Hubert Wróblewski – podleÊniczy z leÊnictwa
Poniatów, a tak˝e dyrektorzy gminnych placówek oÊwiatowych.

Sponsorami finansowymi, którzy ufundowali nagrody dla uczest-
ników imprezy, byli Wspólnota gruntowa dla zagospodarowania
wsi Wieliszew oraz Referat Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa Gmi-
ny Wieliszew.

Tym razem reprezentanci poszczególnych dru˝yn wzi´li udzia∏
w zawodach ∏àczàcych sportowà rywalizacj´ z szerzeniem wiedzy
ekologicznej. By∏y skoki w workach na Êmieci, slalom „Êmiecia-
rzy”, czyli zamiatanie papierowych kul z gazet, zgniatanie plasti-
kowych butelek na p∏asko, sadzenie d´bów, ekologiczny tor prze-
szkód i inne. Zmagania uczestników przerywane by∏y wspólnym
okrzykiem „Mama, Tata oraz dzieci wszyscy segregujà Êmieci”.

Na „wybiegu” z gazet pokazano mod´ ekologicznà. Dzieci wy-
stàpi∏y w pi´knych i pomys∏owych strojach, wykonanych z surow-
ców wtórnych. By∏y równie˝ wyst´py artystyczne: piosenki o te-

matyce ekologicznej oraz scenka pt. „Pawe∏ i Gawe∏ na weso∏o”,
opowiadajàca o skutkach zaÊmiecania swojego otoczenia.

Olimpiad´ zakoƒczy∏o uroczyste odegranie sygna∏u na rogu
przez podleÊniczego oraz wr´czenie ka˝demu uczestnikowi me-
dalu i prezentów, bowiem w tym dniu nie by∏o przegranych.

Serdeczne podzi´kowania pragn´ skierowaç do wszystkich na-
uczycielek oraz pracowników obs∏ugi Przedszkola Nr 2 w Wieli-
szewie, za zaanga˝owanie w przygotowania do przedsi´wzi´cia ja-
kim by∏a Olimpiada.

Dzi´kuj´ równie˝ Marcinowi ̊ alukowi za pomoc przy obs∏udze
muzycznej imprezy.

Dzi´kujemy uczestnikom – ma∏ym sportowcom, nauczycielom,
którzy przygotowali dzieci do konkurencji, rodzicom i wszystkim
goÊciom.

nn Małgorzata Sobieraj, dyrektor PS 2 w Wieliszewie

SSPPOORRTTOOWWAA  OOLLIIMMPPIIAADDAA  PPRRZZEEDDSSZZKKOOLLAAKKÓÓWW

Planetarium
3 kwietnia br. mogliÊmy poczuç si´ kosmicznie. Do naszej szko∏y
przyjecha∏o Mobilne Planetarium. By∏a to okazja do odbycia nie-
zapomnianej podró˝y w najdalsze zakàtki kosmosu, bez koniecz-
noÊci opuszczania budynku szko∏y. Za udzia∏ w Galaktycznym Se-
ansie ka˝dy otrzyma∏ tytu∏ ODKRYWCY KOSMOSU. Na zakoƒ-
czenie zrobiliÊmy sobie zdj´cia z astronautà.

„Ma∏y Indiana Jones”
11 kwietnia br. odby∏a si´ wycieczka do Muzeum Historyczne-
go w Legionowie. Uczestnikami wycieczki byli uczniowie kla-
sy 0, II i III. Dzieci wzi´∏y udzia∏ w lekcji muzealnej pt. „Ma∏y
Indiana Jones”. W czasie wyk∏adu nauczy∏y si´ rozró˝niaç pra-
c´ archeologa, geologa i paleontologa. Odkry∏y tajniki zawodu
archeologa, dowiedzia∏y si´ jakie narz´dzia stosuje, w jaki spo-
sób dokumentuje i konserwuje odkryte zabytki. Uczniowie mo-
gli równie˝ przy u˝yciu oryginalnych artefaktów, wykonanych
z ró˝nych surowców, poznaç dzieje ludzkoÊci. Dowiedzia∏y si´ te˝,
jak ∏atwo zapami´taç podzia∏ na epoki. Po bardzo interesujàcej
lekcji dzieci wspólnie poszukiwa∏y w∏aÊciwych przedmiotów dla
poszczególnych epok. Po skoƒczonych zaj´ciach wszyscy stwier-
dziliÊmy, ˝e na pewno jeszcze odwiedzimy Muzeum w Legiono-
wie. nn SP Olszewnica 

CCOO  SSII¢¢  DDZZIIAAŁŁOO  WW  SSZZKKOOLLEE  PPOODDSSTTAAWWOOWWEEJJ  WW  OOLLSSZZEEWWNNIICCYY??
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PPrrzzyyggaarrnniijj  pprrzzyyjjaacciieellaa
KKààcciikk  aaddooppccyyjjnnyy

Zach´camy do adopcji piesków z terenu naszej Gminy,
które przez nieodpowiedzialnych ludzi trafi∏y do schroniska.

Pako to m∏ody, zadbany i pe∏en energii pies.
Wyglàdem przypomina troch´ labradora,
i zachowaniem równie˝. Pako to takie psie
dziecko, które potrzebuje du˝o ruchu. Potrze-
buje równie˝ opiekuna, który poprowadzi go
przez ˝ycie uczàc samych pozytywnych za-

chowaƒ. Nie polecamy go do domu, w którym sà ma∏e dzieci,
poniewa˝ jego energia jest tak ogromna, ˝e ma∏e dziecko bez
problemu mog∏oby zostaç przewrócone.

Speed jest terierem niemieckim, którego
ktoÊ bardzo zaniedba∏. Jego skóra wymaga
leczenia, a on sam od˝ywienia. Speed to ra-
dosny psiak, ale jak to terier – nakr´cony,
i ci´˝ko jest mu skupiç uwag´ na cz∏owieku.
Szukamy dla Speeda domu, który nauczy go
komunikacji, a jego energi´ spo˝ytkuje

w pozytywnà prac´ z psem. Nie wydamy psa myÊliwym!!! 
Biszkopt to m∏ody pies, ufny w stosunku
do cz∏owieka i zawsze ch´tny na pieszczoty:)
Biszkopt ∏adnie chodzi na smyczy, nie zwraca
uwagi na inne psy, a w cz∏owieka wpatrzony
jest jak w obrazek:) Szukamy dla Biszkopta
domu, w którym b´dzie cz∏onkiem rodziny.
Dosia jest m∏odziutkà i weso∏à sunià. Uwiel-
bia si´ bawiç, skakaç i biegaç za pi∏kà. Su-
nia b´dzie potrzebowa∏a kilku lekcji chodze-
nia na smyczy. Dosia jest bardzo otwarta
i wielki pieszczoch.
Psy do adopcji b´dà odrobaczone, zaszcze-

pione, zaczipowane i wykastrowane.
Kontakt w sprawie psów tel. 795 845 242, 506 403 260 (schro-
nisko) lub Referat Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa
tel. 22 782 22 32. nn
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ORGANIZATORZY WIELISZEWSKIEGO CROSSINGU:
Referat Sportu, tel. (22) 782–21–44, mail: sport@wieliszew.pl

Referat Informacji i Promocji Gminy Wieliszew, tel. (22) 782–26–32, mail: promocja@wieliszew.pl

PARTNERZY:
R1DE43team • yesAUTO • ProReh • AMC Pharma • A-Z Tape 

• Radosław Przybyłek Film Maker • Wieliszew Heron Team • Trener Biegania •
Kingrunner • Rowerowy Squad Bike Team • Aj’s

oorrggaanniizzaattoorrzzyy  ii   ssppoonnssoorrzzyy

Wiosna w Krubinie
KKoolleejjnnaa  ooddss∏∏oonnaa  WWiieelliisszzeewwsskkiieeggoo
CCrroossssiinngguu  zzaa nnaammii..  TTyymm  rraazzeemm
zz nniieessppooddzziiaannkkaammii,,  ppoonniieewwaa˝̋  ww ttyymm
rrookkuu  nnaasszzaa  WWiioossnnaa  ooddbbyy∏∏aa  ssii´́
ww KKrruubbiinniiee..  CCzzyy  tteenn  ppoommyyss∏∏  ssii´́
sspprraawwddzzii∏∏??  WWeedd∏∏uugg  uucczzeessttnniikkóóww  bbyy∏∏  ttoo
ssttrrzzaa∏∏  ww „„1100””!!  WWsszzyyssttkkiimm  ttyymm,,  kkttóórrzzyy
cchhcciieellii  rraazzeemm  zz nnaammii  bbaawwiiçç  ssii´́  tteeggoo
ddnniiaa  –– sseerrddeecczznniiee  ddzzii´́kkuujjeemmyy!!

Po ubieg∏ym roku, kiedy to zawodnicy dzielnie walczyli
na krubiƒskich ∏àkach ze s∏oƒcem, wysokà temperaturà, a fi-
nalnie gradem, tym razem postanowiliÊmy pokazaç to wy-
jàtkowe miejsce w wiosennej ods∏onie. Tradycyjnie czeka-
∏o na wszystkich uczestników miasteczko z bufetem, dla naj-
m∏odszych przygotowaliÊmy moc atrakcji pod okiem
Animatorek UÊmiechu oraz tradycyjne ognisko. Uczestni-
cy przyjechali jak zwykle z fantastycznym humorem i do-
brà energià. W∏aÊnie ta mieszanka sprawia, ˝e cykl Wieli-
szewski Crossing to przede wszystkim spotkanie przyjació∏,
gdzie czasem ktoÊ wskoczy na podium, ale w wi´kszoÊci
uczestnicy doceniajà wspólne sp´dzenie czasu i rozmowy
przy ognisku.

Jako pierwsi na linii startu pojawili si´ nasi najm∏odsi
uczestnicy.W tej edycji wystartowa∏o 54 kolarzy oraz 63 bie-
gaczy. Rodzicie dopingowali swoje pociechy, walka by∏a za-
ci´ta, emocje ogromne. Po zmaganiach naszych najm∏od-
szych uczestników na starcie pojawili si´ zawodnicy MTB.
Wiosenna edycja Crossingu to start w systemie Le Mans,

polegajàcy na wspólnym starcie biegowym. Uczestnicy mie-
li do pokonania ok. 500 metrów, nast´pnie po przekrocze-
niu linii startu mogli wsiàÊç na rower. Kolarze do pokona-
nia mieli dwie p´tle po 11 km.

Najszybciej tras´ pokona∏ Artur Sienkiewicz (Wieliszew
Heron Team), czas 00:49:25. Drugi na mecie zameldowa∏ si´
Marcin Kudlak z Marek (Rowerowy Squad Bike Team) z cza-
sem 00:50:26. Jako trzeci na mecie pojawi∏ si´ Dominik Du-
dek z Warszawy (Klinika Rowerów) z czasem 00:50:27.WÊród
kobiet najlepsza by∏a Magdalena Kosko z Zàbek (Klinika
Rowerów), która na pokonanie trasy potrzebowa∏a 00:50:27.
Druga na mecie z czasem 01:00:40 by∏a Joanna Kur z Ko-
by∏ki. Jako trzecia z czasem 01:01:06 zameldowa∏a si´ Jo-
lanta Kowalska z Legionowa.

Nast´pnie na starcie pojawili si´ biegacze. Do pokonania
mieli 11 km. Najlepszy z biegaczy by∏ Jacek Wichowski z Po-
miechówka (Medicover Runners) z czasem 00:37:42. Drugi
by∏ Hubert JaÊkiewicz z Gostynina, który pokona∏ tras´
w 00:38:40. Jako trzeci dobieg∏ Pawe∏ Wojtczak, równie˝ z Go-
stynina, z czasem 00:39:22. Pierwsza z paƒ na met´ dobie-
g∏a Agnieszka Kwiatkowska z B∏´dowa (Biegam Na Tarcho-
minie) z czasem 00:45:39. Druga z czasem 00:47:42 przybie-
g∏a Kinga Reda z Wieliszewa (Wieliszew Heron Team).
Trzecie miejsce przypad∏o Aleksandrze Pucek-Mioduszew-
skiej zWarszawy (Ortoreh Team), która pokona∏a tras´ w cza-
sie 00:48:05.

Dzi´kujemy wszystkim za udzia∏ w naszych zawodach,
za walk´ i mierzenie si´ z w∏asnymi s∏aboÊciami, i za obec-
noÊç. Ta impreza, ta energia to w∏aÊnie Wy – nasi uczestni-
cy. Jeszcze raz dzi´kujemy i ju˝ przygotowujemy si´ do la-
ta w Skrzeszewie! nn MP
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